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ACTA DE LA SESSIÓ: PLE ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT DEL DIA  28 d´agost de 

2017. 

 

A la vila de Roses (Girona), 28 d´agost de 2017. 

 

Quan són les 20:00, es reuneix a la sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de 

la senyora Montserrat Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, el Ple de 

l’Ajuntament a l’objecte de dur a terme la sessió ORDINÀRIA d’acord amb la convocatòria 

que s’ha repartit. 

 

SENYORS QUE HI ASSISTEIXEN: 

 

Sr. Carles Pàramo i Ponsetí     Primer tinent d'alcalde 

Sr. Francesc Giner i Ballesta    Segon tinent d'alcalde 

Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez   Tercer tinent d’alcalde 

Sr. Marc Danés i Zurdo     Regidor 

Sra. Anna Jorquera i Navarro    Regidora 

Sr. Fèlix Llorens Palou     Regidor 

Sr. Joan Plana i Sagué     Regidor 

Sr. Èric Ibáñez i Martín     Regidor 

Sra. Verónica Medina i Flores    Regidora 

Sr. Gerard Teixidó i Rivera     Regidor 

Sra. Olga Simarro Rojas     Regidora 

Sr Antonio Rodríguez López    Regidor 

Sr. Manel Escobar Yegua     Regidor 

Sr. Àngel Tarrero González     Regidor 

Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat    Regidor 

Sr. José Antonio Valdera Martín    Regidor 

 

 

També hi assisteixen: 

 

Sra. Mariel·la Roig Guitart    Interventora accidental de la corporació 
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Actua com a secretari, el secretari general de la corporació, senyor Francisco Luis Muñoz 

Cameo. 

 

Un cop l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els afers indicats i 

es prenen els acords que es detallen. 

 

El senyor Manel Escobar, regidor, abandona la sessió a les 21:35 h, quan es tracta el 

punt 15.  
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1.0.- Aprovació acta anterior: 31.07.2017 

 

Identificació de l’expedient  

 

Proposta de l’alcaldessa d’aprovació de l’acta anterior de Ple  

 

Antecedents  

 

1. Amb data 31 de juliol de 2017 va tenir lloc la sessió ordinària del Ple.  

 

2. D’acord amb l’article 18.2 de la Llei 40/2015, de 1 d’octubre, del règim jurídic del 

sector públic l’acta de cada sessió dels òrgans col·legiats podrà aprovar-se en la 

mateixa sessió o en la immediata següent.  

 

3. El dia 21 d’agost de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Resolució  

 

Aprovar l’acta de la sessió de l`òrgan col·legiat detallat a l’antecedent primer d’aquesta 

proposta. Exp.: 2017/006790 

 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar 

l’acta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

 

2.0.- Informació de l'Alcaldia 

 

HABITANTS, a 28 d’agost de 2017 

 

TOTAL POBLACIÓ: 19.497 habitants 
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Homes: 9.821 que representen el 50,37% de la població 

Dones: 9.676 que representen el 49,63% de la població 

3.499 de < 16 anys, que representen el 17,94% de la població 

 

ATUR 

 

A juliol de 2017: 816 aturats 

A juliol de 2016: 950 aturats 

 

DECRETS 

 

TOTAL DECRETS= 382 

 

Contingut ECONÒMIC 40 

Contingut URBANÍSTIC 226 

Contingut GENERAL 116 

 

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES: 

 

 Reunions de treball 

 Meses de Contractació  

 Mesa de Contractació Extraordinària 

 Juntes de Govern Local 

 Junta de Portaveus 

 Junta de Portaveus Extraordinària 

 Comissions Informatives 

 Ple 

 Casament civil 

 Visita d’obres “in situ” de la nova escal “Montserat Vayreda” 

 

 

VISITES REBUDES A ROSES 

 

 visites 
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 Hble. Sra. Dolors Bassa, consellera de Treball, Afers Socials i Famílies 

 

 

ACTES A ROSES 

 

 Concert Sons del Món: “Loquillo” 

 Cinèma a la Fresca: “Captain Fantastic” 

 Inauguració Fires i "barraques" Festa Major 2017  

 Actes Festes Major (concerts, castellers, activitats, trobada gegantera, etc.) 

 Presentació Intervencions arqueològiques Castrum "in situ" 

 Inauguració exposició "Fotos antigues de Roses" 

 XXXII Travessia Local de Natació 

 Missa internacional "Oikumene" 2017 

 Lliurament Dracma de Roses 2017 

 Minut de Silenci pels atemptats de Barcelona i Cambrils 

 Lliurament de premis Travessia L’Escala-Roses 

 

 

ACTES FORA DE ROSES 

 

 Garrigàs, acte de reconeixement a Josep Masoliver, exalcalde de Garrigàs 

 

 

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ 

 

 Empordà TV (notícies, entrevistes, etc.) 

 Especial de “La Xarxa” 

 

 

FELICITACIONS A EXPRESSAR 

 

 A Pol Font en proclamar-se sotscampió sots-13 en el campionat del Món Open BIC 

celebrat a Itàlia. 
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AGRAÏMENTS REBUTS 

 

 Dels pares dels nens de l’esplai Riallera de Solsona pel tracte rebut en uns moments 

tant difícils arran del tràgic accident ocorregut el 3 d’agost, on va perdre la vida un 

dels seus integrants i demanen que es faci extensiu als col·lectius de la Policia Local, 

Mossos d’Esquadra i Serveis d’emergències mèdiques. (llegeix correu). 

 

 Dels equip de monitors de l’entitat esplai Riallera i de CRUC pel suport, la dedicació i 

el bon tracte que van rebre els joves i els monitors i demanen que es faci extensiu als 

equips mèdics i psicolègs. (llegeix correu) 

 

 

3.0.- Aprovació del Plec de clàusules administratives i tècniques tanatori 

 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'Àrea d'Urbanisme, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient  

 

Concessió administrativa de l'ús privatiu del domini públic situat al Carrer del Cementiri, 

número 46 (límit oest de l'actual cementiri municipal) ( cadastral 51972-03) amb la finalitat 

de construir primer i posteriorment gestionar i explotar un tanatori, d'acord amb les 

característiques del plec de clàusules administratives i de prescripcions tècniques. 

 

Antecedents 

 

1. L'objecte del contracte és la concessió administrativa de l'ús privatiu del domini públic 

situats al Carrer del Cementiri, número 46 (límit oest de l'actual cementiri municipal) 

(cadastral 51972-03) amb la finalitat de construir primer i posteriorment gestionar i 

explotar un tanatori, d'acord amb les característiques del Plec de clàusules 

administratives i de prescripcions tècniques obrant a l'expedient. La naturalesa del 

contracte és patrimonial i consisteix en la concessió administrativa d'un bé de domini 

públic que s'atorga a l'empara i de conformitat en allò que disposen els articles 93.1 de la 

Llei 33/2003 de 3 de novembre, del patrimoni de les administracions públiques i els 
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articles 59 i següents del Reglament de patrimoni dels ens locals aprovat pel Decret 

336/1988 de 17 d'octubre, segons el qual l'ús privatiu inherent a l'afectació de bens 

demanials i el que comporta transformació o modificació del domini públic resta subjecte 

a concessió administrativa.  

 

2. En data 16 de gener d'enguany i per decret d'alcaldia núm. D2017LLDE000103- 

18.01.2017 s'acorda designar una Comissió d’estudi per a la redacció del plec de 

clàusules administratives i de prescripcions tècniques per a la concessió per l'ús privatiu 

d'un bé de domini public per a la construcció d'un tanatori i posterior explotació al carrer 

del Cementiri, núm. 46.  

 

3. Es redacta el Plec de clàusules administratives i de prescripcions tècniques per a la 

concessió per l'ús privatiu d'un bé de domini public per a la construcció d'un tanatori i 

posterior explotació al carrer del Cementiri núm. 46 (juny 2017).  

 

4. En data 21 de juny de 2017 els serveis jurídics han emès un informe favorable al 

respecte.  

 

5. En data 5 de juliol de 2017 la interventora accidental ha emès el revisat i conforme. 

 

6. En data 10 de juliol de 2017 els serveis jurídics han emès un informe que conclou que 

correspondrà al ple la decisió sobre aquest acord amb la majoria absoluta si s’otorga per 

més de 5 anys i la quantia dels béns de domini públic sigui superior al 10 % dels recursos 

ordinaris del pressupost.  

 

7. En data 10  de juliol de 2017 s’ha emès un informe d’ntervenció que conclou que la 

quantia corresponent al 10% dels recursos ordinaris és de 3.403.791 €. 

 

8. En data 14 de juliol de 2017 l’arquitecte municipal ha emès un informe en el sentit que 

el valor de la finca municipal per la construcció d’aquesta instal.lació és de 156.168 €. 

 

9. Aquest import de 156.168 €  és inferior al 10 % dels recursos ordinaris. 
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10. En data 27 de juliol s’ha fet constar el “revisat i conforme” per part de la Intervenció 

municipal. 

 

11. El dia 14 d’agost de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer. Llei 33/2003, de 3 de novembre, de patrimoni de les administracions públiques 

(BOE 264 de 4/11/2003) i el reglament que la desplega.  

 

Segon. RD 1372/1986, de 13 de juny que aprova el Reglament de les entitats locals (BOE 

161, de 7 de juliol)  

 

Tercer. Llei 39/2015, d' 1 d'octubre, del procediment administratiu comú de les 

administracions públiques (BOE 263, de 2 d’octubre )  

 

Quart. Directiva 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014, sobre contractació pública.  

 

Cinquè. Text refós de la Llei de contractes del sector públic, aprovat per Reial Decret 

Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre).  

 

Sisè. Reglament general de la Llei de contractes de les administracions públiques (d’ara 

endavant RGLCAP), aprovat per Reial decret 1098/01, de 12 d’octubre, en tot allò que no 

s’oposi, contradigui o resulti incompatible amb el TRLCSP.  

 

Setè. Reial Decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei 

30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del sector públic.  

 

Vuitè. El plec de clàusules administratives particulars i el plec de prescripcions tècniques. 

Ambdòs tindran caràcter contractual. 

 

Novè. Llei 54/2003, de 12 de desembre, de reforma del marc normatiu de la prevenció de 

riscos laborals.  
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Desè. Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós  de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya.  

 

Onzè. Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local (BOE 2/04/85) i la 

Llei 57/2003, de 16 de desembre de mesures de modernització dels govern local que la 

modifica.  

 

Dozè. Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter 

personal. 

  

Tretzè. Reial decret 1720/2007, de 21 de desembre, pel qual s’aprova el Reglament de 

desenvolupament de la Llei orgànica 15/1999 de protecció de dades de caràcter 

personal.  

 

Catorzè. Llei 5/2002, de 19 d’abril, de l’Agència Catalana de Protecció de Dades.  

 

Quinzè. La resta de normes de dret administratiu i, en defecte d’aquestes, la normativa de 

dret privat.  

 

A proposta de les regidories responsable de les àrees d’Urbanisme i Medi Ambient i 

d’Infraestructures i Serveis Públics, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Declarar la tramitació, mitjançant procediment obert amb tramitació ordinària, per 

celebrar un contracte l'objecte del qual serà la concessió administrativa de l'ús privatiu del 

domini públic situat al Carrer del Cementiri, número 46 (límit oest de l'actual cementiri 

municipal) ( cadastral 51972-03) amb la finalitat de construir primer i posteriorment 

gestionar i explotar un tanatori, d'acord amb les característiques del Plec de clàusules 

administratives i de prescripcions tècniques obrant a l'expedient:  

 

1. El termini de la concessió serà de 30 anys.  
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2. Es fixa un cànon fix, millorable a l’alça, per la totalitat de la concessió d’import 

180.000 € (Cent vuitanta mil euros), IVA no inclòs.  

 

L’import a suportar en concepte de l’impost sobre el valor afegit aplicat al tipus del 

21% és de 37.800,00 € (Trenta-set mil vuit-cents euros), resultant un cànon fix, 

l’IVA inclòs, de 217.800,00 € (Dos-cents disset mil vuit-cents euros). 

 

El cànon fix de la concessió serà el que resulti de la seva adjudicació i inclourà 

també,  

com a partida independent, l’impost sobre el valor afegit.  

 

3. Un cànon variable, millorable a l'alça, d'un 7% dels ingressos bruts anuals  

 

La contractació es regirà pel Plec de clàusules administratives i de prescripcions 

tècniques, pel que disposa el Text refós de la Llei de contractes del sector públic, 

aprovat pel Reial Decret Legislatiu 3/2011, pel Reglament general de la LCA, així 

com la normativa de béns. 

  

3. Aprovar el Plec de clàusules administratives i de prescripcions tècniques que consta a 

l’expedient pel qual es regirà el contracte.  

 

4. Publicar l’anunci de licitació en el Perfil del Contractant, i en el BOPG, i establir un 

termini de proposicions comptats des del dia següent de la publicació al BOPG fins a les 

14.00 hores del dia 20 d’octubre de 2017.  

 

5. Comunicar el present acord a l’Àrea de Serveis Generals (SAC) i als departaments 

d'Intervenció, Tresoreria i Premsa d'aquesta corporació i al Jutjat de Pau de Roses.  

 

6. El plec aprovat que regirà la licitació i la contractació d’aquest servei podra ser objecte 

d’impugnació, mitjançant la interposició d’un recurs contenciós administratiu davant el 

Jutjat Contenciós Administratiu de Girona, en el termini de dos mesos a comptar des del 

dia següent de la seva publicació en el Perfil de Contractant.  
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Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició, davant el 

mateix òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des del dia següent al de la 

seva publicació en el Perfil de Contractant.  

 

 Exp.: 2016/005964 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- El que treu a concurs l’Ajuntament és el lloguer d’un solar destinat a 

la construcció del tanatori. En definitiva es tracta que Roses disposi, ja, d’un tanatori. Fa 

dues setmanes, en pocs dies, hi va haver quatre difunts al nostre municipi. Podem 

imaginar, doncs, el nombre de viatges i de gent, de Roses, que s’ha de desplaçar – la 

majoria perquè els que ho fan a casa, són una minoria – a Figueres. Per tant, volem 

solucionar aquest problema d’una vegada per totes.  

 

El Pla general urbanístic que tenim actualment no permet la construcció enlloc més que la 

zona industrial i aquesta resulta que la tenim aturada per qüestions judicials. Per això, 

proposem, amb la voluntat que tots s’hi puguin adherir, la construcció d’aquest tanatori 

perquè es pugui fer el més aviat possible i en el lloc més adient. Nosaltres creiem que la 

millor ubicació és a la finca que l’Ajuntament va comprar, fa uns anys, a tocar el cementiri 

de manera que quedarà tot concentrat allà mateix i, alhora, és un lloc accessible per la 

gent de Roses. El canvi, doncs, serà el fet que aquest anar i venir a Figueres, el qual 

comporta trànsit i els diners que valen els trasllats, el podran fer a peu tranquil·lament des 

del centre del poble. 

 

Un servei que, per nosaltres, creiem que per proper i fàcil és el més que podem oferir als 

veïns de Roses. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Gerard Teixidó.- En el passat ple del mes de juliol, en el torn de precs i preguntes, ja 

vàrem plantejar que veiem clara la necessitat de construir un tanatori a Roses, ja que és 
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un servei de primer ordre que, tot i no tenir l’obligació de prestar, cal que l’ajuntament en 

faciliti la implementació.  

 

Ara bé, ens vàreu presentar les característiques tècniques que voldríeu per al tanatori: 3 

sales de vetlla, una de cerimònies, magatzem, garatge pel cotxes fúnebres, etc. El que no 

inclou és que hi hagi un crematori, fet que no s’ha estudiat ni valorat prou, i menys tenint 

en compte que el nombre d’incineracions augmenta any rere any i a la nostra zona avui 

en dia ja hi ha entre un 40 i 50% d’incineracions. 

 

Aquest tanatori que plantegeu, que per nosaltres ja neix amb mancances, respon a un sol 

objectiu, el de proximitat. Sí que és veritat que el fet que hi hagi un tanatori a Roses 

facilitarà utilitzar un servei sense haver-se de desplaçar del municipi i, fins i tot, 

aproximarà el servei als municipis veïns com Cadaqués, Pau o Palau. Però no serà un 

servei de proximitat del tot, ja que els familiars i amics de les persones incinerades 

s’hauran d’acabar desplaçant, com a mínim a Figueres per finalitzar el procés 

d’incineració. 

 

A tot això, des del grup municipal d’ERC creiem que l’objectiu de proximitat no és l’únic 

que s’hauria d’haver tingut en compte. Ara, era una bona oportunitat per plantejar-se 

l’objectiu d’acabar amb l’abús del sector funerari i oferir la possibilitat que a Roses es 

prestés el servei del tanatori de forma municipal i, per tant, oferir el servei amb uns preus 

municipals.  

 

Avui en dia, el sector funerari està monopolitzat per poques empreses que s’aprofiten 

d’aquest monopoli i de les situacions de dol de les persones afectades per fer un negoci 

econòmic rodó. El preu mitjà d’enterrar un difunt a Catalunya, avui en dia, segons l’OCU 

és de 3.500 € mínim, però tots sabem que moltes vegades aquests preus s’enfilen cap 

als 5.000 € ràpidament. Això fa que els familiars s’hagin d’endeutar per poder pagar un 

servei necessari, ja que tothom l’haurà d’utilitzar alguna vegada. A més, no hi ha opció de 

triar tan sols, ja que hi ha serveis que només els pot fer una empresa funerària, com ara 

el transport del difunt. O sigui que tothom, ho vulgui o no, ha d’utilitzar i pagar aquest 

servei, al preu que sigui. 
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A Roses tenim l’oportunitat de fer un tanatori municipal, com n’hi ha en altres ciutats. A 

Catalunya hi ha 294 tanatoris, dels quals 144 són totalment privats i 150 amb intervenció 

de l’administració i d’aquests 150, 49 són de gestió pública. Això vol dir que l’opció de 

municipalitzar aquest servei existeix i es podria haver estudiat, que és el que hem 

demanat, reiteradament, que es fes un estudi de viabilitat d’un tanatori municipal.  

 

En canvi, el que ens hem trobat com a proposta de ple són unes condicions tècniques 

que haurà de complir una empresa privada que podrà executar el servei durant 30 anys. 

Això vol dir, ni més ni menys, que fins a l’any 2047, una empresa privada tindrà 

l’exclusivitat d’oferir el servei, evidentment amb les condicions de gestió que més els 

beneficiïn econòmicament, i com a resultat, que els ciutadans de Roses segueixin pagant 

els enterraments dels seus difunts sota uns preus abusius. 

  

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sra. Olga Simarro.- Donarem suport a la proposta perquè considerem que ja és hora que 

tinguem un tanatori a Roses i, a més a més, també ho portàvem en el nostre programa 

electoral. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Tal com ja vàrem dir en la Comissió Informativa, en una intervenció 

sobre quines eren les inversions i els serveis que hi hauria d’haver a Roses, vam deixar 

clar que estem totalment a favor que hi hagi un tanatori. 

 

Referent al que s’ha comentat anteriorment, sobre qui ha de prestar el servei, creiem que 

ho han de fer els professionals del sector. Un ajuntament no pot municipalitzar segons 

quins serveis. Alhora, tal com està redactat aquest plec de clàusules, ja ens sembla 

correcte.  
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Ciutadans, igual que va fer amb les obres que el govern va 

presentar en relació amb la plaça Catalunya, hem sortit al carrer a preguntar als nostres 

veïns. Els hem preguntat, primer de tot, si gestió pública o privada i la seva resposta ha 

estat que els és igual; el que volen és un tanatori a Roses, ja, perquè és necessari. 

 

El tema de si un tanatori amb crematori, aquí es va comentar que això podria incrementar 

el valor de l’enterrament i així ho vaig comunicar als veïns, els quals van dir que els és 

igual l’augment perquè volen crematori a Roses i que la gent no s’hagi de desplaçar i que 

tot es faci a Roses. 

 

Per tant, per una part, Ciutadans està a favor d’aquesta proposta però, per l’altra, 

nosaltres volem un crematori. Per la qual cosa, ens abstindrem. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- El nostre vot serà en contra i no perquè considerem que Roses no 

ha de tenir un tanatori sinó que pensem, evidentment, que aquesta és una infraestructura 

necessària per al nostre municipi i creiem que és important fer-ho com més aviat millor.  

 

Personalment, he nascut a Roses – el mes vinent faré gairebé 50 anys – i durant tots els 

anys que porto vivint a Roses, aquí no hem tingut tanatori. Per tant, el que no entenem és 

aquesta pressa quan vostès creen aquesta Comissió d’estudi, a principis d’any – si no 

recordo malament el mes de gener –, a la qual no conviden a la resta de forces polítiques 

– donat que el govern està en minoria – a formar part d’aquesta Comissió d’estudi en la 

que es parlarà del futur tanatori que volen implementar a la nostra vila. 

 

Ja vaig dir en Comissió Informativa que creiem que aquest tanatori, d’entrada, surt coix. 

Primer perquè hi ha tres sales de vetlla i considerem que, possiblement, hauria fet falta 

augmentar aquest nombre de sales. No perquè el tanatori a Roses amb tres sales de 

vetlla no fos suficient sinó perquè ha de donar servei a altres municipis del voltant. Alhora, 

quan el tanatori entri a la roda judicial per fer les guàrdies, evidentment, haurà de donar 
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un servei a tota la comarca. Per tant, repeteixo que és un servei que neix coix, sobretot 

tenint en compte un estudi recent de l’any 2016 el qual diu que el 43.02% dels difunts de 

la comarca de l’Alt Empordà demanen ser inc inerats, de manera que és un servei que 

demana, gairebé, la meitat de la població. Aquest tanatori que el govern vol implementar 

al municipi ja deixarà sense aquest servei.   

 

Per tant, podíem haver anat una mica més a poc a poc, però fer una inversió i 

infraestructura que hagués donat servei al 100% de la població, en canvi, tal com s’ha fet, 

aquest servei quedarà coix. Pel que fa a la gestió pública o privada també es podia haver 

aprofitat aquesta Comissió d’Estudi per valorar si, tal com ha dit el senyor Gerard Teixidó, 

una gestió privada donaria un millor servei, de més qualitat, millor preu que una gestió 

pública o si seria a la inversa. Amb aquesta Comissió hauríem tingut números i una 

informació damunt la taula per poder-ho valorar. D’aquesta forma no es pot valorar i, per 

tant, no entrarem en el debat de gestió pública o privada però sí que entrarem en el que 

es tracta d’un servei que neix totalment coix, i és una llàstima. 

 

 

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- No voldria donar la sensació, a les persones que ens escolten, que 

això és una feina feta de pressa i de manera improvisada. Sí que a la Comissió d’Estudi – 

que és una imposició de la llei –, no és una decisió política sinó més tècnica que altra 

cosa – s’ajunten els juristes, els tècnics, contractació i totes les persones que han de dir 

alguna cosa respecte a una concessió, com és aquest cas –, des que va començar el 

govern ens vàrem posar a treballar, des de principis d’any. Amb els criteris clars – i 

després d’haver vist, analitzat, preguntat, fent visites, demanar experiències 

d’ajuntaments... – es va iniciar aquesta Comissió de la qual, el que ha sortit no és una 

voluntat política – que aquesta crec que la portàvem tots en el programa electoral, per 

tant crec que és molt coherent els regidors que hi donen suport – el que hem fet és posar 

fil a l’agulla i fer un tràmit que es va iniciar a principis d’any – som a finals d’agost – ha 

durat vuit mesos. Mentrestant, la gent esperant i anar fent viatges. 
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Pel que fa a l’argument de la manca de crematori és un argument lògic, perquè si un es 

vol justificar alguna cosa ha de dir, però no tenen gaire consistència al meu entendre, i 

sóc molt respectuós.  

 

El que surti ara, fer un tanatori, sense crematori no vol dir que d’aquí a un o dos anys , 

l’Ajuntament, si veu que hi ha una necessitat, pugui incrementar la concessió d’alguna 

manera i es permeti fer un crematori. Fins i tot, és obvi que d’aquí a un temps, quan 

s’hagi de fer un nou pla general, es pugui obrir qualsevol carrer del poble – o els que es 

determinin, lògicament – pugui haver-hi un tanatori que no ha de ser obligatòriament 

aquest.  

 

Actualment una persona difunta a Roses la porten a Figueres; si són catòlics i volen fer 

l’enterrament a l’església, tornen a portar el difunt cap aquí, i si el volen cremar el tornen 

a portar cap a Figueres. Quina diferència o problema hi ha si – suposem que en el 

tanatori no hi ha crematori – el difunt es mort a Roses, el porten al tanatori, fan la 

cerimònia al cementiri mateix o a l’església i després  fan el viatge a Figueres al qual cal 

dir que no hi van amics i familiars. Per desgràcia, familiarment ho he viscut fa poc temps, i 

va anar-hi un representant de la família i tampoc et deixen entrar. Acompanyes al difunt 

fins a l’últim moment, et deixen en una sala i et diuen que tornis en unes sis hores per 

rebre les cendres del familiar. 

 

Per tant, no descentrem les coses. Com bé ha dit la senyora Olga Simarro, i també he 

entès que ho deia el senyor Manel Escobar, en aquests moments un tanatori a Roses ja 

és una necessitat. Ara no hem d’anar buscant ni marejant la perdiu. Han passat vuit 

mesos des d’aquell inici, el document està aquí i si el treiem a concurs, abans d’un any, a 

Roses hi haurà un tanatori. De manera que, d’aquí a un any, moltes famílies, moltes 

persones i amics, es podran acomiadar de les seves persones estimades i/o conegudes 

d’una manera més fàcil. Si parléssim d’ecologia, podríem veure l’estalvi que significa, 

però, sobretot, és qualitat de vida pel poble i comoditat pels veïns que hi viuen. 

 

Per tant, tanatori sí i el més aviat possible. Aquest plec de prescripcions ha estat molt ben 

analitzat. No és una improvisació ni una urgència, ja que ho hem comparat amb altres 

com per exemple el tanatori de Sant Joan Despí – població bastant més gran que Roses 

– té tres sales de vetlla.  
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En absolut, serà obligatori anar al tanatori de Roses, si no que a qualsevol difunt de 

Roses el podran portar – com s’ha fet fins ara – a Figueres. Amb això, potser el que 

aconseguirem serà crear una competència. A Figueres, ja que hi ha dos tanatoris, i si 

s’afegeix el de Roses, hi haurà més competència. Perquè si a mi no em fa res, i veig que 

a Figueres el cost és de la meitat, puc decidir anar-hi com hem fet tota la vida. Per la qual 

cosa, em fa l’efecte que estem buscant problemes allà on no n’hi ha, tot i que els 

respecto, només faltaria.  

 

Creiem que la proposta és molt assenyada i en cap cas es nega que en un futur hi hagi 

un crematori. Reiterar que no és improvisada. Que en un sistema administratiu com el 

que tenim en el qual no hi ha monopolis i on la competència és el que prima i la legalitat 

en què ens hem de moure, estem fent el que hem de fer.      

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-

AM)  

 

Sr. Gerard Teixidó.- El que diu el senyor Carles Pàramo que s’estalviaran el 

desplaçament i l’ecologia, dir-li que el que s’estalviaran en desplaçament ho acabaran 

pagant finalment amb les 5 o 6 mil euros que costarà igualment aquest enterrament. 

 

 

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- Demanar al senyor Teixidó que no doni preus perquè no els sap. 

Això és fer alarmisme.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Gerard Teixidó.- Segons la OCU, l’enterrament mitjà és de 3.500 euros, tirant més 

baix. La mitjana és de 5.000 euros pel cap baix. A més a més no s’ha estudiat la 

possibilitat, que nosaltres vàrem demanar, fa dos mesos, quan ens varen presentar les 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: 31a444c5-543d-480e-8426-bc03fda7e936.  

Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 2 de 2 

primeres condicions. Ho vàrem reiterar en el ple del mes passat i ni tan sols s’ha estudiat 

la possibilitat. Per tant, no sabem si en el cas que fos públic, si tindria més beneficis, si no 

en tindria. Simplement el govern ha tirat pel dret en aquest model de tanatori de 

concessió privada i no s’ha estudiat, en absolut, la possibilitat d’oferir als ciutadans de 

Roses i dels pobles del voltant, un servei que és necessari i obligatori que tothom hi passi 

– hi ha serveis com el del transport del cadàver que només el poden fer empreses 

funeràries. Per tant, aquesta empresa té el benefici econòmic. Tu no ho pots fer amb el 

teu cotxe particular, per tant, has d’utilitzar aquest servei sí o sí. Tothom està obligat, 

doncs, a passar per una empresa que està demostradíssim per tots els estudis fets – 

principalment i oficialment – per l’Oficina del consumidor que són abusius. 

 

El que ha dit el ponent que si, d’aquí a un any o dos, ens ho plantegem o en veiem la 

necessitat es podria fer un crematori, ho diu com si fos la cosa més fàcil de món i vostès 

són els primers que saben que això no és així. Que si ara hi ha una concessió de 30 anys 

per una empresa que té aquest servei, d’aquí a un parell d’anys, canviar tot el plec de 

clàusules i tornar a obrir un concurs, etc, no és tan senzill per només oferir el servei de 

crematori, sinó que és tot un conjunt que s’hauria d’haver ofert ara, des d’un bon principi. 

 

Per tant, el que diem ho diem també amb fonament. No ho diem per remoure ni per posar 

tres peus al gat sinó amb el fonament de les dades d’aquests preus que són reals, 

d’aquest servei que és obligatori que tothom hi passi, que tothom ha d’utilitzar i amb 

aquesta mancança que ja neix aquest tanatori sense crematori. 

  

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- El senyor Carles Pàramo ha dit que el no s’ha de justificar d’alguna 

forma, i jo no vull justificar el no pel fet que al tanatori no hi hagi crematori. Vulguem o no, 

les estadístiques del crematori són clares; gairebé el 50% de la població, només de la 

comarca de l’Alt Empordà, utilitza el servei de crematori. Per tant, si nosaltres 

implementem un tanatori a la nostra localitat tenint en compte aquestes dades 

estadístiques i, a més a més, no volem donar aquest servei de manera que, a aquest 

50% de persones els obliguem a haver d’anar a Figueres, evidentment, estem donant un 
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mal servei. Creiem que aquest era el moment i l’oportunitat per donar un servei que pel 

que quedi totalment coberta qualsevol demanda.  

 

El ponent diu que, el que passarà ara és que no s’haurà de desplaçar tothom de Roses a 

Figueres sinó només els familiars. Això, amb un crematori ens ho podríem evitar. Sí que 

hi ha gent que hi va perquè hi ha molta gent que vol acompanyar el seu familiar fins al 

darrer moment al crematori. Jo ho he presenciat però tampoc vull entrar en aquest tema 

perquè són circumstàncies personals de cadascú i cada persona viu el moment de la 

seva forma. Hi ha molta gent que vol acompanyar el seu difunt al crematori. A aquesta 

gent, que pot ser el 50% de la població, no els podrem donar aquest servei i no hagués 

costat res estudiar aquesta possibilitat. 

 

D’altra banda, el ponent diu que hi haurà més competència perquè a Figueres ja n’hi ha 

dos i se n’afegirà un tercer a Roses. Amb aquesta afirmació el senyor Pàramo li 

preguntaria si el que vol dir, o creu, és que cap dels dos crematoris que hi ha a Figueres 

– que són empreses privades – concursaran a Roses. Perquè això no ho sabem.  

 

Així mateix, hi ha un cànon fix de 180.000 euros que pagarà l’empresa que es quedarà la 

concessió del tanatori durant aquests 30 anys. Després hi ha un cànon variable que és un 

7% dels ingressos bruts anuals. Tenim el dubte de saber si, en el cas que, alguna 

d’aquestes dues empreses – principalment la que disposa de crematori – guanyés el 

concurs a Roses voldria dir que la facturació de tots aquells difunts que haguessin d’anar 

al crematori aniria a nom d’una altra empresa i que, per tant, Roses no es beneficiaria 

d’aquest 7% del cànon. Agrairia al senyor Carles Pàramo si ens pogués aclarir aquest 

dubte. 

 

 

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- Primer de tot, dir que no és obligatori fer servir un tanatori. Ja 

existeixen empreses homologades per fer el servei funerari. Aquí estem parlant de treure 

a concurs un tanatori, de sí aprovem la proposta i ho tirem endavant o no. No estem 

inventant, ni generant un problema, ni creant una cosa que estigui fora del comú. Una 

persona pot tenir el difunt a casa, i com molt bé han dit, una empresa homologada ha 
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d’agafar-lo, portar-lo a la cerimònia i d’allà al cementiri. No és obligatori, doncs, un 

tanatori. El que sí és obligatori és que l’empresa faci el transport del difunt. Cal aclarir fer 

aquest aclariment. 

 

Pel que fa als preus, per exemple, hi ha gent que ens estan preguntant si és veritat que 

l’any vinent no hi haurà barraques. Quan els preguntem perquè no n’hi haurà la seva 

resposta és “perquè m’ho han dit”. Si el senyor Gerard Teixidó ja parla aquí de 5 o 6.000 

euros, això córrer, la gent s’ho apunta i estem difonent una cosa que és falsa perquè el 

preu no se sap, ni se sabrà.  

 

A Figueres hi ha dos tanatoris i aquí en pot venir un tercer o un dels dos que hi ha a 

Figueres i, per tant, continuar havent-n’hi dos. A l’Empordà doncs hi haurà competència 

perquè si n’hi ha més d’un, segur. En resposta al que s’ha comentat referent a la 

possibilitat que es posin d’acord, tots s’unifiquessin i fossin una sola empresa, dir-li que 

no tinc una bola de vidre per endevinar el futur.  

 

En tot cas, el que sí que està clar és que aquest govern presenta una proposta i tal com a 

comentat el senyor José Manuel Álvarez, la gent diu que fem el que vulguem però que ho 

fem ja. Això és el que estem fent i, asseguro, que ben fet. Aquest és el nostre pensament. 

 

 

EXPLICACIÓ DE LA SRA. ALCALDESSA PRESIDENTA  

 

Sra. Montse Mindan.- Fer tres puntualitzacions que són:  

 

Recordar que és un servei que no es pot municipalitzar. L’Ajuntament pot fer la seva 

gestió però qualsevol empresa pot venir i pot fer i donar el servei, per tant fer un estudi de 

si serà més econòmic o més car, o després quan vingui l’altre podrà ser més econòmic o 

no... crec que no tindria gaire fiabilitat. 

 

Dels ajuntaments i municipis que diuen que ho porten conjuntament amb titularitat 

municipal, molts és a través d’una empresa mixta. Que jo sàpiga, de municipis grans 

només hi ha Reus i Terrassa, dels quals Reus treu la gestió perquè es vol vendre el seu 

tanatori municipal i algun petit com Camprodon, per les seves casuístiques. Jo també he 
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mirat el que diu la OCU i dir que, per sort – o és el sistema que està establer – més del 

70% té una assegurança per temes d’enterrament.  

 

Quan es parla del preu mitjà de 3.400 € es parla en general i dels preus de 5.000 € i 

6.000 € que també han referenciat, s’està parlant de la ciutat de Barcelona i de la ciutat 

de Girona. Fins i tot la ciutat de Barcelona que té una empresa mixta en la qual 

l’ajuntament hi participa amb un 15% hi estan oferint aquests preus. Tinc entès que 

l’ajuntament de Barcelona vol fer un tanatori propi per rebaixar aquest preu i vendre’s la 

seva part. Però és que, encara que sigui amb gestió mixta, els preus, segons a quins 

llocs, són exorbitats. No dic res que sigui falç, ho acabo de llegir i m’he informat.  

 

No dic que no es faci. Només dic que no es pot municipalitzar, que la gent té la seva 

assegurança. M’agradaria aplicar el seny en el sentit que, a nivell comarcal, sempre 

estem parlant de mancomunar serveis, vam arribar a un temps d’algunes coses que 

s’havien fet que recordàvem que no s’han de fer com que cada poble tingui la seva 

piscina, el seu pavelló... i ara estem parlant que Roses, havent-n’hi només un a la 

comarca, tingui el seu crematori. No es tanca aquesta porta. L’oferta que es fa és d’un 

tanatori i es posa a disposició un terreny públic perquè hi pugui haver una gestió. 

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: ONZE (11) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Olga Simarro, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, 

Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

 

Vots en contra: CINC (5) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó i José 

A. Valdera. 

 

Abstencions: UN  (1) José M. Alvarez.  

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
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4.0.- Conveni entre el Consorci per a la Normalització Lingüística i l'Ajuntament de 

Roses per a la difusió i desenvolupament del programa voluntariat per la llengua a 

l'organisme 

 

El senyor Francesc Giner, responsable de l'Àrea de Cultura i Festes, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Conveni entre el Consorci per a la Normalització Lingüística i l’Ajuntament de Roses per a 

la difusió i desenvolupament del programa voluntariat per la llengua a l’organisme. 

 

Antecedents 

 

1.  El Consorci per a la Normalització Lingüística, d’acord amb la Llei 1/1998, de 7 de 

gener, de política lingüística, té la finalitat de fomentar el coneixement, l’ús i la divulgació 

de la llengua catalana; així com portar a terme iniciatives en el camp de l’ensenyament no 

reglat del català, serveis d’animació i altres que siguin escaients.  

 

2.  L’Ajuntament de Roses considera que una de les accions cabdals per poder gestionar 

l’elevat nombre de persones arribades d’arreu del món a la població és l’acolliment 

lingüístic, entès com a conjunt de recursos i activitats per a l’aprenentatge de la llengua 

catalana que s’ofereix a les persones nouvingudes, amb l’objectiu d’aconseguir que el 

català sigui la llengua vehicular comuna de les persones que viuen a Catalunya, així com 

una via d’inclusió social. 

 

3.  Consta a l’expedient la memòria justificativa sobre la necessitat i oportunitat, l’impacte 

econòmic i el caràcter contractual de la subscripció del conveni entre l’Ajuntament de 

Roses i el Consorci per a la Normalització Lingüística (CPNL) amb l’objectiu d’establir un 

marc de col·laboració per a la difusió i desenvolupament del programa Voluntariat per la 

llengua a l’organisme; així com el compliment d’allò previst a la Llei 1/1998, de 7 de 

gener, de política lingüística, per tal de promoure l’ús social del català com a llengua 

pròpia i oficial de Catalunya. 
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4.  La subscripció d’aquest conveni millora l’eficiència de la gestió pública, facilita l’ús 

conjunt de serveis i mitjans públics, i contribueix a la realització d’activitats d’utilitat 

pública. 

L’objecte del conveni respon a l’exercici de la competència en matèria d’activitats 

culturals (art.25.2.m de la Llei 7/1985). 

 

5.  En data 10 de juliol de 2017 la tècnica d’administració general informa sobre la 

procedència de recollir al conveni les consideracions que consten a l’informe jurídic. 

 

6.  En data 26 de juliol de 2017 el tècnic de Cultura i Festes ha emès un informe 

d’impacte econòmic. 

 

7. S’ha emès un informe jurídic i d’Intervenció de conformitat. 

 

8.  El dia 14 d’agost de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer. Article 47 i 152 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim juriídic del sector 

públic. 

 

Segon.  Articles 303 a 311 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el 

Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals (ROAS). 

 

Tercer. Llei 1/1998, de 7 de gener, de política lingüística. 

 

Quart. Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i 

bon govern. 

 

A proposta del regidor responsable de l’Àrea de Cultura i Festes, s’adopta el següent  

 

ACORD: 
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1.  Aprovar la subscripció del conveni entre l’Ajuntament de Roses i el Consorci per a la 

Normalització Lingüística amb l’objectiu d’establir un marc de col·laboració per a la difusió 

i desenvolupament del programa Voluntariat per la llengua a l’organisme, amb vigència 

de la data de la seva aprovació i fins el dia 29/03/2021. 

 

2.  Notificar l’adopció de l’acord al  Consorci per a la Normalització Lingüística, a Educ’art 

Serveis Educatius i Culturals i a la Direcció General de l’Administració Local, juntament 

amb una còpia del conveni. 

 

3.  Comunicar aquest acord als Departaments d’Intervenció i de Gestió Tributària, a la 

Biblioteca Municipal i a l’Oficina de Català de Roses per al seu coneixement i efectes. 

 

4. Publicar el Conveni signat al Portal de la Transparència de l’Ajuntament de Roses, 

d’acord amb els articles 8 i 9 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre. 

 

5.  Entre les Administracions Públiques no procedeix recurs en via administrativa, només 

requeriment potestatiu davant l’òrgan que ha dictat l’acte, previ al recurs contenciós 

administratiu (art. 44 LJCA). 

 

Exp.: 2017/004181 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Gerard Teixidó.- Evidentment votarem a favor d’aquest conveni per tal de col·laborar 

al màxim amb el Consorci de Normalització Lingüística i la tasca que realitza d’apropar, 

ensenyar i defensar la llengua catalana al nostre municipi. Aprofitem per felicitar i desitjar 

que els hi vagi molt bé en el nou emplaçament que tenen per realitzar la seva activitat a 

Ca l’Anita, on hi ha segur més bones prestacions adaptades a les necessitats formatives 

del Consorci. Després de massa anys d’estar tancada ara acull una de les activitats per la 

qual fou concebuda Ca l’Anita i això és d’agrair. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Nosaltres també ens alegrem del trasllat i de la utilització d’un 

espai públic. Durant tots aquests anys esperàvem que s’hagués fet la SUF i que les 

activitats de català estiguessin davant d’un centre del poble. En tot cas, felicitem per la 

ubicació a la plaça Sant. Pere. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Nosaltres no ens alegrem tant. Em sembla perfecte que es vulgui 

fomentar la divulgació de la llengua catalana però perquè no ho fem també de la llengua 

castellana si això ho fem per les persones nou vingudes de fora.  

 

Fem molta propaganda perquè tothom aprengui a parlar català, la qual cosa ens sembla 

perfecte i que també el sàpiguen escriure però perquè no ho fem de la nostra llengua 

castellana que ha de ser compartida. El que passa és que cada vegada que surt la 

llengua castellana ens posem a tremolar. Per tot això no donarem suport a aquest punt. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Des de Ciutadans creiem que les competències en matèria 

lingüística són de la Generalitat. Els municipis ja tenim uns pressupostos massa ajustats 

com per a entrar, ara, en competències alienes. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- El meu vot serà afirmatiu. Per tant, entenc que, tot i que el senyor 

Manel Escobar diu que s’ha d’ensenyar la llengua castellana, crec que aquesta també 

s’ensenya a l’escola. És veritat que el català és una llengua que està en minoria. 

Personalment amb el meu fill i la meva família, per exemple, parlo castellà.  
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Entenc que el fet que vingui gent nouvinguda quan el castellà hi ha més tradicions, més 

diaris i té més mitjans de comunicació per parlar-lo, un reforç de la llengua catalana és 

benvingut. Per això el meu vot en aquest sentit – sentint-ho molt, senyor Manel Escobar – 

serà a favor.   

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 

 

Sr. Francesc Giner.- Aquest conveni que fem amb el Consorci per la normalització 

lingüística és un organisme que està promogut per la Generalitat de Catalunya, no pas 

per nosaltres. Si alguna vegada ve el Govern espanyol i ens fa el ‘consorcio para la 

normalización lingüística’ i vol fer alguna jugada d’aquestes amb el castellà, també farem 

un conveni.  

 

Felicitar també per Cala Anita. 

 

 

EXPLICACIÓ DE LA SRA. ALCALDESSA PRESIDENTA  

 

Sra. Montse Mindan.- En tot cas, no era una de les coses que havien d’anar a Cala Anita. 

S’ha decidit ara, però en un principi no era pel Consorci de Normalització Lingüística.  

 

Afegir que, des de l’escola d’adults que és la que imparteix l’Ajuntament, es fan classes 

de català i de castellà. Per tant, a aquelles persones nouvingudes ja se les ajuda amb les 

dues llengües. El que aquí estem fent només és col·laborar amb la Generalitat en el fet 

de cedir un espai. Nosaltres no paguem ni el sou de les professores. L’únic que fem és 

cedir l’espai perquè puguin fer aquestes classes i intentar animar a la gent de Roses 

perquè formin part d’aquest voluntariat per la llengua, el qual a més a més posa en 

contacte gent nouvinguda amb gent de la nostra cultura. 

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
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Vots a favor: CATORZE (14) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez, Francesc Giner, Fèlix Llorens i José A. Valdera. 

 

Vots en contra: DOS (2) Manel Escobar i Àngel Tarrero. 

 

Abstencions: UN (1) José M. Alvarez.  

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

5.0.- Conveni de col·laboració entre el Departament d'Ensenyament de la 

Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de Roses en el marc de les mesures 

específiques d'atenció a la diversitat dels alumnes de l'ESO de l'Institut Illa de 

Rodes. Projecte EXIT 

 

La senyora Anna Jorquera, responsable de l'Àrea d’Ensenyament, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Conveni de col·laboració entre el Departament d'Ensenyament de la Generalitat de 

Catalunya i l'Ajuntament de Roses en el marc de les mesures específiques d'atenció a la 

diversitat dels alumnes de l'educació secundària de l'Institut Illa de Rodes. Projecte EXIT. 

>>  

Antecedents 

 

1. L’Institut Illa De Rodes ha sol·licitat Conveni de col·laboració entre el Departament 

d'Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de Roses en el marc de les 

mesures específiques d'atenció a la diversitat dels alumnes de l'educació secundària de 

l'Institut Illa de Rodes. Projecte EXIT. 

 

2. Memòria justificativa de la regidora de l'àrea d’Ensenyament. 
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3. Consta a l’expedient l’informe favorable de la tècnica de l’Àrea. La clàusula sisena 

estableix que aquest conveni no suposa un increment de despesa per a l’Ajuntament de 

Roses. 

 

4. S’ha emès un informe jurídic favorable. 

 

5. El dia 14 d’agost de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer.- Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic. 

Segon.- Decret, 179/1995, de 13 de juny, pel qual s ’aprova el Reglament d’obres, 

activitats i serveis. 

Tercer.- Llei 12/2009 de 10 de juliol, d’educació. 

Quart.- Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament 

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals. 

<< 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Ensenyament, Joventut i Sanitat, 

s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar el Conveni interadministratiu de col·laboració entre el Departament 

d'Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de Roses en el marc de 

les mesures específiques d'atenció a la diversitat dels alumnes de l'educació 

secundària de l'Institut Illa de Rodes. Projecte EXIT, amb vigència des de l’1 de 

setembre de 2017 i fins el 31 d’agost de 2019. 

 

2. Facultar a l’alcaldessa, com a Presidenta d’aquesta Corporació i en representació 

d’aquest Ajuntament, de conformitat amb l’establert en l’article 21.1.b) de la Llei 

7/1985, Reguladora de les Bases de Règim Local, per a subscriure aquest conveni. 
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3. Trametre l’acord i la còpia del conveni a la Direcció General d’Administració Local del 

departament de Governació. 

 

4. Notificar l’adopció del present acord a l’Institut Illa de Rodes, al Departament 

d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya. 

 

5. Entre Administracions Públiques no procedeix recurs en via administrativa, només 

requeriment potestatiu davant l’òrgan que ha dictat l’acte, previ al recurs contenciós 

administratiu (art. 44 LJCA) 

<< 

 Exp.: 2017/004845 

 

 

PUNTUALITZACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Que el secretari prengui nota que, en el punt número 4, diu notificar 

a l’Institut Cap Norfeu i ha de ser Illa de Rhodes.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Gerard Teixidó.- Votarem a favor, ja que creiem que són uns projectes molt positius i 

que requereixen continuïtat: tant l’Aprenent de l’Institut Cap Norfeu, com l’Èxit de l’Institut 

illa de Rhodes. Són projectes que atenen a la diversitat oferint, a alumnes de 3r i 4t 

d’ESO, l’oportunitat de combinar el currículum educatiu establert pel Departament 

d’Ensenyament conjuntament amb unes hores de treball en diverses empreses del 

municipi. D’aquesta manera s’adeqüen i personalitzen els continguts, es recupera la 

motivació per assolir l’etapa d’educació secundària i molt important, puja l’autoestima 

d’aquests alumnes que a priori semblava que no podrien obtenir la titulació i que, per tant, 

tindrien moltes més dificultats a l’hora d’entrar al món laboral.  

 

També aprofitar, per agrair a les empreses col·laboradores i als professionals dels 

instituts que fan possible la realització d’aquests projectes any rere any. Afegir que volíem 

preguntar a la regidora si s’han incorporat noves empreses col·laboradores. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Felicitar als instituts i a les empreses col·laboradores d’uns 

projectes que ja fa algunes legislatures que funcionen. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Sense cap dubte, tot el que sigui afavorir l’èxit escolar per 

l’alumnat i reduir el fracàs escolar, serà fantàstic. A més a més, facilitar la integració en el 

món laboral, desenvolupar hàbits i actituds, assolir objectius... Tot això que millori 

l’acertisme, l’autoestima... Tots aquests projectes, doncs, seran fantàstics. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Sumar-me a les felicitacions de la resta de companys i, per tant, el 

meu vot serà afirmatiu. 

 

 

EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT 

 

Sra. Anna Jorquera.- Per contestar al senyor Valdera dir-li que sempre es van afegint 

empreses noves igual que d’altres surten. Ja que aquesta pregunta ja me la vàreu 

formular l’any passat, tenia el llistat preparat per llegir-lo però no em funciona bé 

l’ordinador – per això he agafar el del company Marc Danés – però en tot cas si els 

regidors volen saber els noms de cada empresa, els hi puc passar. Són empreses 

privades del municipi i, en el sector públic, nosaltres com a Ajuntament també 

col·laborem, les llars municipals, el CAR Jove, el pavelló,  poliesportiu, piscina o Rosersa. 

Tot i això, cada any, van sortint empreses noves quan comença el curs escolar.  
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Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

6.0.- Conveni de col·laboració entre el Departament d'Ensenyament de la 

Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de Roses en el marc de les mesures 

específiques d'atenció a la diversitat dels alumnes de l'ESO de l'Institut Cap Norfeu. 

Projecte APRENENT 

 

La senyora Anna Jorquera, responsable de l'Àrea d’Ensenyament, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Conveni de col·laboració entre el Departament d'Ensenyament de la Generalitat de 

Catalunya i l'Ajuntament de Roses en el marc de les mesures específiques d'atenció a la 

diversitat dels alumnes de l'educació secundària de l'Institut Cap Norfeu. Projecte 

APRENENT 

 

Antecedents 

 

1. L’Institut Cap Norfeu  ha sol·licitat Conveni de col·laboració entre el Departament 

d'Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de Roses en el marc de les 

mesures específiques d'atenció a la diversitat dels alumnes de l'educació secundària de 

l'Institut Cap Norfeu. Projecte APRENENT. 

 

2. Memòria justificativa de la regidora de l'àrea d’Ensenyament. 

 

3. Consta a l’expedient l’informe favorable de la tècnica de l’Àrea. La clàusula sisena 

estableix que aquest conveni no suposa un increment de despesa per a l’Ajuntament de 

Roses. 

 

4. S’ha emès un informe jurídic favorable. 
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5. El dia 14 d’agost de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer.- Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic. 

Segon.- Decret, 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, 

activitats i serveis. 

Tercer.- Llei 12/2009 de 10 de juliol, d’educació. 

Quart.- Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament 

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals. 

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Ensenyament, Joventut i Sanitat 

s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1.- Aprovar el Conveni interadministratiu de col·laboració entre el Departament 

d'Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de Roses per al Projecte 

aprenent, en el marc de les mesures específiques d'atenció a la diversitat dels 

alumnes de l'educació secundària de l'Institut Cap Norfeu, amb vigència des de l’1 de 

setembre de 2017 i fins el 31 d’agost de 2019. 

 

2.- Facultar a l’alcaldessa, com a Presidenta d’aquesta Corporació i en representació 

d’aquest Ajuntament, de conformitat amb l’establert en l’article 21.1.b) de la Llei 

7/1985, Reguladora de les Bases de Règim Local, per a subscriure aquest conveni. 

 

3.- Trametre l’acord i la còpia del conveni a la Direcció General d’Administració Local del 

departament de Governació. 

 

4.- Notificar l’adopció del present acord a l’Institut Cap Norfeu, al Departament 

d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya. 
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5.- Entre Administracions Públiques no procedeix recurs en via administrativa, només 

requeriment potestatiu davant l’òrgan que ha dictat l’acte, previ al recurs contenciós 

administratiu (art. 44 LJCA). 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Farem arribar la felicitació tant als dos instituts referents a les 

propostes dels projectes EXIT i APRENENT i a les empreses que col·laboren. 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

7.0.- Autoritzar a la treballadora municipal Carme Delclós Ayats la compatibilitat de 

l'activitat pública amb la privada per a l'exercici de professora d'anglès 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

La senyora Carme Delclós Ayats sol·licita la compatibilitat de l'activitat pública amb 

l'activitat privada per exercir de professora d'anglès. 

 

Antecedents 

 

1. La senyora Carme Delclós ayats ha sol·licitat que li sigui concedida l’autorització de 

compatibilitat per a l’exercici de l’activitat pública que desenvolupa i la privada que 

s’expressa tot seguit:  

 

Activitat pública: personal funcionari  

Lloc de treball: tècnica en promoció econòmica 

Jornada setmanal: 37 hores 30 minuts  

 

Activitat privada: professora d’anglès 
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Horari: fora de l’horari de treball de l’activitat pública  

 

2. Consta a l’expedient l’informe favorable del cap de Recursos Humans. 

 

3. El dia 14 d’agost de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer. El règim d’incompatibilitats del personal al servei de les corporacions locals està 

regulat a la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al servei de 

les Administracions públiques, com a normativa bàsica; la Llei 21/1987, de 26 de 

novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de l’Administració de la Generalitat; el 

Reial decret 598/1985, de 30 de novembre, sobre incompatibilitats del personal al servei 

de l’Administració de l’Estat, de la Seguretat Social i dels ens, organismes i empreses 

dependents; i el capítol segon del títol sisè del Reglament del personal al servei de les 

entitats locals.  

 

Segon. D’acord amb allò que estableixen els articles 11, 12, 13 i 14 de la Llei 21/1987 i 

concordants de la Llei 53/1995, es pot autoritzar al personal comprés a l’esmentada 

normativa per a l’exercici d’activitats privades i d’acord amb les limitacions i condicions 

que els esmentats preceptes estableixen.  

 

Tercer. En aquest sentit, queda prohibit el desenvolupament d’activitats privades, incloses 

les de caràcter professional que es relacionen directament amb les que desenvolupa 

l’Ajuntament, o en els assumptes en què el funcionari o treballador autoritzat, intervingui o 

hagi intervingut en els últims anys o que hagi d’intervenir per raó del seu càrrec.  

 

Quart. D’acord amb els articles 12.2 i 21 de la Llei 21/1987, la dedicació horària a 

l’activitat privada que sol·licita realitzar l’interessat no pot superar la meitat de la jornada 

ordinària desenvolupada a l’Administració, ni es pot produir cap tipus de coincidència 

horària entre ambdues activitats, ni tan sols de forma esporàdica.  

 

Cinquè. L’autorització quedarà automàticament sense efecte en el cas de canvi de lloc en 

el sector públic o de modificació de les condicions del lloc de treball.  
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Sisè. Així mateix, l’article 14 de la Llei 53/1984 estableix que l'exercici d'activitats 

professionals, laborals, mercantils o industrials anés de les Administracions Públiques 

requerirà el previ reconeixement de compatibilitat. La resolució motivada reconeixent la 

compatibilitat o declarant la incompatibilitat, que es dictarà en el termini de dos mesos, 

correspon al Ministeri de la Presidència, a proposta del Sotssecretari del Departament 

corresponent; a l'òrgan competent de la Comunitat Autònoma o al Ple de la Corporació 

Local, previ informe, si escau, dels Directors dels Organismes, Ens i Empreses públiques. 

 

Els reconeixements de compatibilitat no podran modificar la jornada de treball i horari de 

l'interessat i quedaran automàticament sense efecte en cas de canvi de lloc en el sector 

públic. 

 

Els qui es trobin autoritzats per a l'acompliment d'un segon lloc o activitat públics hauran 

d'instar el reconeixement de compatibilitat amb tots dos. 

 

Setè. D’acord amb l’article 50.9, del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual 

s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les Entitats Locals, 

correspon al Ple l’autorització o denegació de compatibilitat del personal al servei de 

l’entitat local.  

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis Generals, s’adopta el 

següent  

 

ACORD: 

 

1. Autoritzar a la treballadora municipal Carme Delclós Ayats la compatibilitat de l'activitat 

pública amb la privada per exercir de professora d’anglès, atès que es tracta d’una 

activitat que no es relaciona directament amb les que desenvolupa a l’Ajuntament, ni en 

els assumptes en què intervé o ha intervingut en els últims anys o que hagi d’intervenir 

per raó del seu càrrec, sempre que la dedicació horària a l’activitat privada que sol·licita 

realitzar no superi la meitat de la jornada ordinària desenvolupada a l’Administració, ni es 

produeixi cap tipus de coincidència horària entre ambdues activitats, ni tan sols de forma 

esporàdica.  
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2. Informar a la interessada:  

 

a. Que l’exercici de l’activitat privada que es reconeix està subjecte a les 

condicions i limitacions establertes en els articles 11, 12, 13 i 14 de la Llei 

21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de 

l’Administració de la Generalitat.  

 

b. Que en cap cas la suma de les jornades de l’activitat pública i la privada no pot 

superar la jornada ordinària de l’administració, incrementada en un 50%.  

 

c. Que l’autorització de compatibilitat està condicionada a l’acompliment estricte 

de la jornada i l’horari en els llocs de caràcter públic i restarà automàticament 

sense efecte en cas de canvi de lloc en el sector públic i de modificació de les 

condicions del lloc de treball.  

 

d. Que l’Ajuntament podrà requerir-li que presenti nòmines, rebuts o altres 

documents que justifiquin la durada de la jornada del segon lloc a l’exercici públic 

o de l’activitat privada per a l’exercici de la qual hagi obtingut el reconeixement o 

l’autorització de la compatibilitat.  

 

3. Notificar-ho a la interessada. 

 

4. Comunicar-ho al Departament de Recursos Humans pel seu coneixement i als efectes 

oportuns. 

 

5. Contra la resolució, que posa fi a la via administrativa, es pot interposar recurs 

contenciós administratiu davant del Jutjat del Contenciós Administratiu de Girona o bé, 

alternativament, si el domicili és en una altra província, davant els jutjats contenciosos 

administratius amb competència territorial a la província de la localitat on es resideixi en 

el termini de dos mesos a comptar des de l’endemà al de la recepció de la notificació. 
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6. Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant del 

mateix òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des de l’endemà al de la 

recepció de la notificació. Exp.: 2017/006637. 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

8.0.- Aprovació del Manual de Normes i Procediments de l'Inventari de l'Ajuntament 

de Roses, format per dos Toms (I i II) 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Aprovació del Manual de Normes i Procediments de l’inventari de l’Ajuntament de Roses, 

format pels toms I i II. 

 

Antecedents 

 

1. Amb data 7 de juliol de 2017, mitjançant Decret de l’Alcaldia número 2314/17, es va 

resoldre dur a terme el contracte de Serveis per a la compra i instal·lació del projecte 

bàsic d’aplicació GPA d’anàlisi de dades, a l’empresa Bonser Iniciativas de Gestión, 

SL, per a gestionar l’inventari municipal. 

 

2. Amb data 1 d’agost de 2017, la tècnica jurídica adjunta a Secretaria ha emès un 

informe segons el qual: 

I.- L’article 131 de del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament 

del patrimoni dels ens locals disposa que fins que l'Administració de l'Estat no estableixi, 

amb caràcter general, el pla de comptes dels ens locals, aquests han de portar la 

comptabilitat de la situació i gestió econòmica del seu patrimoni en el llibre d'inventaris i 

balanços, i han de retre el compte de l'administració del patrimoni.  
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L’Ordre 1781/2013, de 20 de setembre, per la que s’aprova la Instrucció del model 

Normal de Comptabilitat Local (BOE núm. 237, de 3 d’octubre de 2013) exigeix que la 

gestió de l'inventari municipal es conciliï amb la comptabilitat patrimonial de l’Ajuntament.  

 

D’aquesta exigència se’n deriva la necessitat de definir un model de gestió que garanteixi 

i asseguri els següents objectius:  

- Dissenyar un model de gestió patrimonial i de control de l’inventari de béns i drets que 

defineixi i enllaci les relacions comptables entre l’inventari i la comptabilitat, de manera 

que s’asseguri, en tot cas, la imatge fidel de la realitat patrimonial així com una correlació 

amb el sistema d’informació comptable.  

- El coneixement dels béns que integren el Patrimoni de l’Ajuntament de Roses quan a la 

seva tipologia i la seva localització.  

- El coneixement de les inversions realitzades en adquisició i millora dels seus béns.  

- El coneixement detallat de la realitat jurídica, econòmica i patrimonial dels béns que 

conformen el patrimoni municipal.  

 

A aquest efecte s’ha elaborat el Manual de Normes i Procediments de l’inventari de 

l’Ajuntament de Roses que està format pels següents toms:  

 

o Tom I. Criteris per a la gestió de béns: instrumenta les diferents tipologies o 

classificacions de béns així com criteris associats a les mateixes, que són una peça 

clau dels béns.  

 

o Tom II. Operacions patrimonials: instrumenta les diferents operacions patrimonials 

existents a l’Ajuntament de Roses —tant d’actuació sobre béns com de gestió i control 

dels mateixos— a partir de les quals es dissenyaran els procediments de gestió 

patrimonial a implantar a l’Ajuntament.  

 

II.- D’acord amb l’article 105 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el 

Reglament del Patrimoni dels ens locals, correspon al Ple l’aprovació, la rectificació i la 

comprovació de l’inventari general, i per analogia, les normes i procediments que l’han de 

conformar.  
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III.- D’acord amb l’article 10 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, 

accés a la informació pública i bon govern, la informació relativa a les decisions i 

actuacions amb rellevància jurídica que l’administració ha de fer pública en aplicació del 

principi de transparència ha d’incloure normes aprovades per l’administració pública. 

 

3. El dia 14 d’agost de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer.- Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del Patrimoni 

dels ens locals. 

 

Segon.- L’Ordre 1781/2013, de 20 de setembre, per la que s’aprova la Instrucció del 

model Normal de Comptabilitat Local (BOE núm. 237, de 3 d’octubre de 2013). 

 

Tercer.- Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del Patrimoni 

dels ens locals. 

 

Quart.- Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i 

bon govern. 

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis Generals, s’adopta el 

següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar el Manual de Normes i Procediments de l’inventari de l’Ajuntament de Roses, 

format pels toms I i II descrits als antecedents. 

 

2. Publicar el Manual al Portal de la Transparència municipal. 

 

 

EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT 
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Sra. Montse Mindan.- S’inicia tot el referent a inventariar tots els objectes i béns que té 

l’Ajuntament. S’ha de seguir un procediment, que és el que es proposa avui, que és un 

procediment totalment tècnic i que és el que es farà servir per fer aquest inventari.  

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

9.0.- Aprovar inicialment l'avantprojecte de Reglament de la Piscina Municipal de 

Roses 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Aprovar inicialment l’avanprojecte de Reglament de la  Piscina Municipal de Roses. 

 

Antecedents 

 

1. Mitjançant decret de l’alcaldia número 354/07.02.2017 es va aprovar el Pla Anual 

Normatiu, el qual contempla la proposta reguladora del Reglament de la piscina. 

 

2. Un cop realitzada la consulta pública prevista a l’article 133 de la Llei 39/2015, d’1 

d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques, durant 

un termini de 30 dies, resulta que no consta que s’hagi presentat cap proposta per part 

dels possibles interessats. 

 

3. Mitjançant decret de l’alcaldia número 1714/24.05.2017, es va acordar, entre altres, 

constituir una Comissió d’Estudi per a la redacció de l’avantprojecte de Reglament. 

 

4. Aquesta Comissió d’Estudi s’ha reunit en diverses ocasions per tal de debatre tots els 

articles que conformen l’esmentat avantprojecte de Reglament, i elaborar el document 

final, el qual en data d’avui es troba redactat en la seva totalitat. 
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5. Consta en l’expedient l’informe favorable del Cap d’Esports i Joventut. 

 

6. S’ha emès un informe jurídic i d’intervenció favorables. 

 

7. El dia 21 d’agost de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret  

 

Primer. El procediment general per a l’exercici de la potestat reglamentària ve definit a 

l’article 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, 

articulant-se en tres actes successius: 

 

1. Aprovació inicial del Ple. 

2. Informació pública i audiència als interessats per un termini mínim de 30 dies hàbils, 

per a la presentació de reclamacions i suggeriments. 

3. Resolució de les reclamacions i suggeriments presentades en termini, i aprovació 

definitiva pel Ple de la corporació, entenent-se definitivament adoptat l’acord fins el 

moment provisional en el supòsit que no s’hagi presentat cap reclamació o suggeriment. 

 

Segon. Article 175 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el 

Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals.  

 

A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Esports, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar inicialment l’avantprojecte de Reglament de la Piscina Municipal de Roses que 

consta en l’expedient. 

 

2. L’acord d’aprovació, juntament amb l’avantprojecte de reglament s’han de sotmetre a 

informació pública per un període de 30 dies hàbils mitjançant la publicació d’edictes al 

Butlletí Oficial de la Província de Girona (BOPG), al Diari Oficial de la Generalitat de 

Catalunya (DOGC), en un diari de difusió comarcal i en el tauler electrònic (e-tauler) de la 
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web municipal, per tal que qualsevol persona ho pugui consultar a l’Oficina del Servei 

d’Atenció al Ciutadà (SAC) de l’Ajuntament de Roses, plaça Catalunya 12-13, en horari 

laborable de dilluns a divendres de 09,00 hores a 14,00 hores, i presentar les al·legacions 

que es considerin oportunes. 

Si és el cas, s’haurà de concedir audiència als veïns o les associacions que hagin exercit 

la iniciativa. 

Les reclamacions i al·legacions presentades s’hauran de sotmetre a la comissió 

informativa que correspongui o que es constitueixi a l’efecte, la qual haurà de proposar 

l’estimació o desestimació total o parcial i formular la proposta d’aprovació del reglament. 

L’aprovació definitiva del reglament correspon al ple de la corporació, el qual no pot 

delegar aquesta atribució en altre òrgan. 

 

3. Comunicar aquest acord a la Societat Municipal Promoció i Desenvolupament de 

Roses, SL, i al departament d’intervenció de l’Ajuntament de Roses, pel seu coneixement 

i efectes oportuns. Expedient número: 2016/005370. 

 

 

EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT 

 

Sra. Montse Mindan.- Aquest reglament es va fer arribar als regidors. Feia falta perquè 

comporta tota una reglamentació de sancions davant del mal comportament, d’alguna 

gent, quan fa ús de la piscina municipal, fins al punt de l’expulsió de la piscina durant un 

termini. Està dividit en faltes lleus, greus i molt greus. Permetrà tenir un reglament, 

sobretot, per aturar aquells mals comportaments que es donen a la piscina municipal.   

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Tal com hem dit, entenem que l’esperit del reglament és aquest de 

manera que es tracta de donar una eina al personal de la piscina perquè pugui fer millor 

la seva feina. Per això, el nostre vot serà favorable. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
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Sr. José A. Valdera.- El nostre vot també serà afirmatiu. De la mateixa manera que s’ha 

fet un reglament de la piscina per regular el comportament dels usuaris, seria bo que 

l’equip de govern prengués la iniciativa i comencés la regulació d’una ordenança cívica de 

comportament a Roses. Sobretot, per evitar aquests actes incívics que passen al nostre 

municipi i, per tant, donar eines a la policia perquè regular amb sancions faltes lleus, 

greus i més greus.  

 

 

EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT 

 

Sra. Montse Mindan.- Respondre a la petició del senyor Valdera que, està fet un primer 

esborrany, que estem repassant entre nosaltres i de seguida el tinguem, el passarem a 

tots els regidors per poder-lo completar entre tots.  

 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.   

 

 

 

10.0.- Donar comptes de l'informe emès per la Interventora en relació a l'execució 

del pressupost 

 

El senyor Marc Danés, responsable de l'Àrea de Serveis Econòmics, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Proposta relativa a donar comptes de l’informe emès per la interventora municipal 

accidental en relació a l’execució del pressupost i a l’actualització dels objectius 

d’estabilitat pressupostària i endeutament corresponent al SEGON trimestre de 2017. 
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Antecedents 

 

1. La interventora municipal accidental en data 1 d’agost de 2017 ha emès el següent 

informe: 

 

“Identificació de l’expedient 

 

Execució del Pressupost i actualització dels objectius d’estabilitat pressupostària i 

endeutament corresponent al SEGON trimestre de 2017. 

 

Fonaments de dret 

 

1) Llei 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera 

(LEPSF). 

 

2) Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, general 

d’estabilitat pressupostària (RLGEP), en la seva aplicació a les entitats locals. 

 

3) Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de 

suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de 

Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera. 

 

4) Manual del cálculo del déficit en contabilidad nacional adaptado a las corporaciones 

locales (IGAE). 

 

5)   Article 207 del RDL 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el text Refós de la LRHL. 

 

6)   Article 8 de les Bases d’execució del Pressupost per a l’exercici 2017  (BEX). 

 

Consideracions 

 

D’acord amb l’Ordre HAP/2105/2012LEPSF, aquesta intervenció ha elaborat i enviat al 

Ministeri d’Hisenda i administracions públiques la informació continguda en l’article 16 
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d’aquesta ordre i estructurada mitjançant qüestionaris electrònics a l’oficina virtual del 

Ministeri d’Hisenda i administracions públiques. Dins de l’expedient s’inclou còpia dels 

formularis normalitzats enviats, així com el corresponent justificant de remissió de data 27 

de juliol de 2017. 

 

Igualment, d’acord amb l‘article 8 de les Bases d’execució del Pressupost per a l’exercici 

2017 amb aquesta informació es dona per complimentada l’obligació establerta en l’article 

207 de la LRHL. 

 

Àmbit subjectiu 

 

D'acord amb l'article 2 de la LEPSF, el perímetre de consolidació dels pressupostos als 

efectes de la normativa d’estabilitat està constituït pel sector administració pública, 

d’acord amb els criteris del SEC-2010, és a dir, per l’Ajuntament, els organismes 

autònoms locals i les entitats dependents (entitats públiques empresarials, societats 

mercantils amb participació majoritària i consorcis) que presten serveis públics i 

produeixen béns que no es financen majoritàriament amb ingressos comercials.  

 

Les entitats que no s’integrin en el sector d’administració pública, se sotmetran al principi 

d’estabilitat pressupostària de forma individualitzada (art. 11.1 LEPSF).  

 

En tant que a l’exercici 2014 el Ministeri d’Hisenda va resoldre la classificació de les 

societats municipals dependents d’aquest Ajuntament, determinant la sectorització de 

Serveis municipals de Roses, SA dins del sector d’administracions públiques i Port de 

Roses, SA i Promoció i desenvolupament de Roses, SA en el sector d’entitats no 

financeres, el perímetre de consolidació de la informació pressupostària està constituït a 

partir d’aquesta data per l’Ajuntament de Roses i la societat Serveis municipals de Roses, 

SA. 

 

Verificació dels objectius del sector d’administració pública 

a) Estabilitat pressupostària 

 

D’acord amb els criteris de la LEPSF, les corporacions locals han de mantenir una posició 

d'equilibri o superàvit pressupostari. Pel seu càlcul, es parteix de la diferència entre els 
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imports dels capítols 1 a 7 d’ingressos i els de despeses, ajustades segons criteri 

SEC2010. Així, si l’import és positiu assoliríem capacitat de finançament i en cas contrari 

estaríem en situació de necessitat de finançament. 

D’acord amb les xifres estimades dins el 2n trimestre de 2017 del pressupost a liquidar 

l’Ajuntament de Roses presenta una capacitat de finançament calculada amb els criteris 

del SEC2010 de 1.468.121,67 €. 

 

b) Endeutament  

 

El nivell d’endeutament previst a final de trimestre de 2017 se situaria en 9.276.924,03 € 

que suposa el 27,25% sobre els ingressos corrents i per tant per sota del límit establert a 

la Llei d’hisendes locals. 

 

c) Període mig de pagament a proveïdors 

 

D’acord amb la informació elaborada per la Tresorera Municipal, el període mig de 

pagament a proveïdors del 2n trimestre de 2017, ha sigut el següent: 

 

Ajuntament de Roses   25,34  

Serveis Municipals de Roses, SA           -  7,69 

Període mig global    23,12  

 

Conclusions 

 

De les dades detallades en aquest informe que, com s’ha dit abans, són provisionals i 

dependran en bona mesura de l’execució dels ingressos i despeses previstes, se’n 

desprèn que la previsió de liquidació del pressupost de l’exercici 2017, actualitzada amb 

les dades del 2n trimestre: 

 

a) Assoleix l’objectiu d’estabilitat pressupostària. 

b) Assoleix l’objectiu d’endeutament 

c) Compleix el termini mig de pagament a proveïdors” 
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2. Consta a l’expedient la pre-proposta de l’Alcaldessa-Presidenta en els mateixos termes 

d’aquesta proposta. 

 

3. S’ha emès informe jurídic. 

 

4. El dia 21 d’agost de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Economia i Hisenda, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Donar compte al Ple de la Corporació de l’informe emès per la Interventora municipal 

accidental en relació a l’execució del pressupost i a l’actualització dels objectius 

d’estabilitat pressupostària i endeutament corresponent al SEGON trimestre de 2017. 

 

 

El Ple en queda assabentat. 

 

 

11.0.- Donar comptes del nomenament de la senyora Sílvia Ripoll Cayuela com a 

personal eventual, a partir del dia 7 d'agost de 2017 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Donar comptes del nomenament de la senyora Sílvia Ripoll Cayuela com a personal 

eventual, a partir del dia 7 d'agost de 2017. 

 

Antecedents 
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1. Amb data 2 d’agost de 2017, l’Alcaldia va dictar la Resolució núm. 2.706-02.08.17, 

mitjançant la qual es va nomenar la senyora Sílvia Ripoll Cayuela com a personal 

eventual a partir del dia 7 d'agost de 2017. 

 

2. El dia 21 d’agost de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer. Llei 27/2013, de 30 de desembre de 2013, de racionalització i sostenibilitat de 

l’Administració Local. 

 

Segon. Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis Generals, s’adopta el 

següent  

 

ACORD: 

 

1. Donar comptes al Ple de la Resolució d’Alcaldia núm. 2.706-02.08.17, de data 2 

d’agost de 2017, mitjançant la qual es nomena la senyora Sílvia Ripoll Cayuela com a 

personal eventual a partir del dia 7 d’agost de 2017. Exp.: 2017/006776. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- En primer lloc, respectem la potestat que té el govern d’escollir lliurement 

els seus assessors perquè és una figura que recull i contempla la llei.  

 

No obstant això, sí que volem aprofitar per fer una reflexió general i és que aquest perfil 

de càrrecs ha estat pensat per contractar gent de perfil tècnic, sobretot, que conegui i 

doni suport al projecte polític de torn i que complementi el personal que ja té la casa. 

 

És una eina que, ben utilitzada, pot ser molt útil per impulsar polítiques d’acord amb el 

projecte del govern de cada moment. En aquest sentit, tal com ja vam dir a principi de 
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mandat, creiem que un bon exemple d’una persona que, al nostre entendre encaixa 

perfectament amb aquest perfil de càrrecs és l’altre càrrec de confiança que té el govern 

que és el senyor Toni Martínez, que treballa a l’Àrea de Cultura.  

 

A aquests càrrecs no se’ls ha d’exigir neutralitat política perquè no tenen per què tenir-la. 

El lògic és que comparteixin el projecte polític del govern que hi ha en aquell moment i, ni 

tan sols, és incompatible ser militant d’un partit que actualment governi. També tindria 

lògica que fos així.  

 

Ara bé, el que sí que s’ha de dir que és un mal ús d’aquesta figura és fer-la servir per 

compensar càrrecs polítics del partit que no han obtingut el càrrec que esperaven o bé 

per resoldre equilibris interns dins del partit. En aquest cas, no tenim cap dubte de la 

vàlua personal de la persona escollida, però sí que hem de recordar que és una 

exregidora que va caure de la llista del 2015 per culpa dels enfrontaments interns en el si 

de la federació de Convergència i Unió. Enfrontaments que, a més a més, van ser públics 

i indissimulats. 

 

Tot això fa inevitable, pensar, com a mínim per tothom que ens estigui escoltant que, 

aquest nomenament té un cert regust a premi de consolació i està més pensat en clau de 

partit que d’Ajuntament. La imatge que es dóna no és la millor de cara a explicar a la gent 

que aquests càrrecs són una eina de govern útil per implementar el projecte polític pel 

qual el govern ha estat escollit i no un privilegi al servei dels partits per col·locar els seus 

càrrecs.  

 

Malgrat tot, com he dit al principi, reconeixem que la potestat exclusiva per anomenar 

aquest perfil d’assessors és del govern. Per tant, nosaltres respectem aquesta decisió. 

Evidentment, de la persona que nomenen, de la seva vàlua personal no en tenim dubte i, 

per tant, sí que li desitgem a la senyora Sílvia Ripoll que tingui sort i encerts a la seva 

nova tasca. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  
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Sr. Antonio Rodríguez.- Nosaltres no farem valoracions internes sobre les decisions d’un 

partit i la seva situació. En tot cas, valorarem la tasca de la senyora Sílvia Ripoll, en 

funció del que vagi fent i així ho manifestarem.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Àngel Tarrero.- En principi, m’afegeixo, pràcticament a tot el que ha dit el company 

d’Esquerra Republicana. Puc dir que conec a la senyora Sílvia Ripoll perquè he treballat 

amb ella durant quatre anys i té una capacitat de feina impressionant. 

 

Dit això, serà com a càrrec d’assessora de Comunicació i Premsa, a l’Àrea d’Alcaldia. La 

classificació de la plaça és grup C, subgrup C1, nivell 17. Té un complement específic de 

1.045, 73 euros i les retribucions bàsiques que corresponent al grup C, subgrup 1 i les 

complementàries i complement de destí, nivell 17. Repeteixo que el complement específic 

és de 1.045 euros. Ens preguntem què li costarà a l’Ajuntament aquest càrrec 

d’assessora de Comunicació i Premsa de l’Àrea d’Alcaldia. Voldríem saber, doncs, quin 

és el cost mensual d’aquest càrrec. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- També em sumo una mica a les paraules del senyor Joan Plana 

que ha fet una extensa exposició del que és un càrrec de confiança. Evidentment, és una 

potestat de l’equip de govern perquè no estem aprovant absolutament res. Des del meu 

punt de vista, la senyora Sílvia Ripoll té una vàlua que, com han dit els senyors Joan 

Plana i Àngel Tarrero, no cal que la discutim.  

 

Ara bé, crec l’equip de govern posa la senyora Ripoll en una situació molt complicada; 

entre altres coses perquè, en menys d’una legislatura ha passat per quatre partits – va 

formar part de la candidatura del GIR; de la candidatura d’Unió, era un càrrec executiu; va 

passar per Demòcrates de Catalunya i, actualment crec que està a l’executiva del 

PDCAT. Per tant, crec que la situació complicada és per ella perquè és el govern qui la 

posa en el focus. Ja hi va veus que comencen a dir sí la senyora Ripoll era un submarí de 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: 31a444c5-543d-480e-8426-bc03fda7e936.  

Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 2 de 2 

Convergència dins d’aquests partits dels quals ha format part. Repetir que és el govern 

qui l’ha posat en l’ull de l’huracà.  

 

Cap cosa a dir pel que fa al càrrec de confiança perquè el govern la pot nomenar. Penso 

que és un bon moment perquè el govern pugui aclarir, davant d’aquestes veus que 

acusen la senyora Ripoll de ser el submarí de Convergència, per poder-ho desmentir. 

 

 

EXPLICACIÓ DE LA SRA. ALCALDESSA PRESIDENTA  

 

Sra. Montse Mindan.- Contestaré primer al senyor José Antonio Valdera, perquè que la 

gent l’acusi o no, si el senyor Valdera ho alenta, la gent continuarà acusant-la. Però que 

aquest regidor parli així d’una persona, quan aquest va entrar a l’Ajuntament formant part 

d’un partit del qual ara no n’és i continua sent regidor d’un partit que, precisament, no 

representa.  

 

El senyor Valdera es va presentar amb un partit polític del qual no forma part i continua 

sent regidor d’aquest Ajuntament. Cadascú que faci el que consideri. Mai de la vida li diria 

que és un submarí, ni totes aquestes coses que ha dit.  

 

Agraeixo a tots que parlin de la vàlua de la senyora Ripoll i per això li he demanat. Si ha 

acceptat, ha estat ella que ha volgut acceptar-ho. Dir, també, que fa un any que aquest 

càrrec no estava ocupat, des que va plegar el senyor Matarrodona perquè en aquells 

moments no es considerava que fos necessari i tampoc es trobava la persona adequada. 

Dir als regidors que es tranquil·litzin i que veuran perquè s’ha agafat aquesta persona i 

que aquesta, no només ocuparà el càrrec de Comunicació sinó que també estarà 

destinada – part de la seva feina – a l’Àrea d’Urbanisme que és una àrea on va treballar 

durant quatre anys i coneix perfectament. 

 

Pel que fa al cost, dir-los que és exactament el mateix que l’altre càrrec de confiança. Si 

la senyora interventora recorda el sou i si no, que no es preocupin perquè ho penjarem al 

Portal de la Transparència perquè, com saben, tots els sous són públics. Per tant, els faré 

arribar a tots els regidors a través d’un missatge i dir a tothom que estarà penjat al Portal 

de la Transparència.  
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Un parell de matisos. Només recordar-los que vostès també es van 

presentar per Convergència i Unió, de fet no ho eren perquè eren només Convergència i, 

de fet, ara han canviat el nom. És a dir que tampoc és tan estrany això, de vegades 

passa.  

 

  

PUNTUALITZACIÓ DE LA SRA. ALCALDESSA PRESIDENTA  

 

Sra. Montse Mindan.- Si el volem canviar. Només dir-li que ens van obligar. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- No passa res. Si els van obligar és igual, això ja no és cosa nostra.  

 

En segon lloc, dir que, repetim que no tenim dubtes de la vàlua personal de la persona 

que nomenen i estem segurs que farà una bona feina. Altra cosa és que hi ha un tema 

estètic – digue-m’ho així, que també és important quan es fa política – reconeixeran – no 

ho vaig dir jo, ho van dir vostès públicament, de fet en el seu acte central de campanya 

ho van estar explicant – que aquesta persona vostès la varen voler posar a la llista però 

per problemes interns de la seva pròpia Federació no van poder-ho fer.  

 

Que ara, dos anys després, sigui nomenada càrrec de confiança, repeteixo que no és un 

tema que per la seva vàlua personal nosaltres n’estem convençuts – tot i que no hi 

haguem treballat com el senyor Àngel Tarrero – simplement, posem de manifest que, 

estèticament, no és el millor. 

 

Dit això, repeteixo, és potestat i decisió del govern i, per tant, res més a dir. 

 

 

EXPLICACIÓ DE LA SRA. ALCALDESSA PRESIDENTA  
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Sra. Montse Mindan.- Menys mal que hem agafat una persona de vàlua perquè si no ho 

hagués estat, això hauria estat una mena de drama. Repetir que la potestat no és tan sols 

de l’equip de govern sinó que és d’Alcaldia.  

 

En aquest sentit estem molt contents que la senyora Sílvia Ripoll ajudi a Alcaldia, que 

serà a qui ajudarà, en les seves feines. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Part de la meva intervenció ja me l’ha robat el company Joan Plana. 

Em vaig presentar per Unió Municipal de Catalunya, que era un partit independent, en el 

qual no calia ser militant per formar part de la candidatura. Em vaig presentar per UMdC i 

continuo sent regidor d’aquest partit. No cal ser militant d’un partit per presentar-te a una 

candidatura municipal. Aquí els únics que han canviat han estat els regidors que es van 

presentar pel partit de Convergència i Unió i ara es diuen PDCAT. L’únic canvi, doncs, 

han estat aquests regidors perquè personalment continuo essent regidor d’UMdC. 

 

En cap moment, no hem posat en dubte la vàlua de la senyora Ripoll. Simplement és una 

qüestió d’estètica. Ni em poso nerviós, ni em sap greu sinó tot el contrari. Felicito la 

senyora Sílvia Ripoll i espero que tingui molta sort. 

 

 

EXPLICACIÓ DE LA SRA. ALCALDESSA PRESIDENTA  

 

Sra. Montse Mindan.- Sort que l’estètica no té res a veure amb l’ètica. En tot cas, el punt 

només era donar comptes. 

 

 

El Ple en queda assabentat. 
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12.0.- Aprovació definitiva del Compte General corresponent a l'exercici 2016 

 

El senyor Marc Danés, responsable de l'Àrea de Serveis Econòmics, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Aprovació definitiva del Compte General de l'Ajuntament de Roses corresponent a 

l'exercici 2016. 

 

Antecedents 

 

1. Decret de l’Alcaldessa-Presidenta de data 27 de març de 2017 ordenant la formació de 

l’expedient del Compte General. 

 

2. Informe de la intervenció municipal de data 1 de juny de 2017. 

 

3. Decret de l’Alcaldessa-Presidenta de data 29 de juny de 2017 resolent que es convoqui 

la Comissió Especial de Comptes. 

 

4. Documentació obrant en l’expedient del Compte General, posada a disposició de la 

Comissió Especial de Comptes, que aquesta ha pogut examinar i confrontar. 

 

5. El compte general de la Corporació està format per: 

 

 1. COMPTES ANUALS DE L’AJUNTAMENT DE ROSES 

 

  a) Balanç  

  b) Compte del resultat econòmic-patrimonial 

  c) Estat de canvis en el patrimoni net 

  d) Estat de fluxos d’efectiu 

  e) Estat de liquidació del pressupost: 

      - Ingressos i despeses per capítols 

               - Resultat pressupostari 
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  f) Memòria de l’Alcaldia 

  g) Diligència de la Interventora municipal 

            h) Documentació complementària 

            i)  Informe de la interventora municipal sobre el Compte General. 

j) Informe de la Interventora municipal sobre els Comptes Justificatius Grups 

Mpals. 

 

 2. COMPTES ANUALS DE LA SOCIETAT MUNICIPAL SERVEIS MUNICIPALS DE 

ROSES, SA. 

 

  a) Presentació 

  b) Informe d’auditoria 

  c) Comptes anuals 

  d) Informe de control financer 

  e) Certificació d’aprovació dels comptes per la Junta General 

  

 3. COMPTES ANUALS DE LA SOCIETAT MUNICIPAL PORT DE ROSES, SA. 

 

  a) Presentació 

  b) Informe d’auditoria 

  c) Comptes anuals 

  d) Informe de control financer 

  e) Certificació d’aprovació dels comptes per la Junta General 

  

 

 4. COMPTES ANUALS DE LA SOCIETAT MUNICIPAL PROMOCIÓ I 

DESENVOLUPAMENT DE ROSES, SL 

 

  a) Presentació 

  b) Informe d’auditoria 

  c) Comptes anuals 

  d) Informe de control financer 

  e) Certificació d’aprovació dels comptes per la Junta General 
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6. Dictamen favorable emès per la Comissió Especial de Comptes reunida en sessió 

ordinària de data 26 de juny de 2017. 

 

7. Termini d’exposició pública entre els dies 5 de juliol i 4 d’agost de 2017, ambdós 

inclosos, sense que s’hagin produït al·legacions ni observacions. 

  

Fonaments de dret 

 

Primer. Article 116 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 

  

Segon. Articles 58 i 101 del RDL 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la 

llei reguladora de les hisendes locals (LRHL). 

 

Tercer. Articles 208 a 212 del RDL 2/2004, de 5 de març pels què s’aprova el text refós 

de la Llei reguladora de les hisendes locals (LRHL). 

 

Quart. Articles 89 al 105 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, de desenvolupament del 

capítol primer, del títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les 

hisendes locals, en matèria de pressupostos (RP). 

 

Cinquè. Ordre HAP/1781/2013, de 20 de setembre per la qual s’aprova la instrucció del 

model normal de comptabilitat local (ICAL). 

 

Sisè. LO 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera 

(LEPSF). 

 

Setè. LO 4/2012, de 28 de setembre, per la qual es modifica la LEPSF. 

 

Vuitè. RD 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament de 

desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, general d’estabilitat 

pressupostària (RLGEP), en la seva aplicació a les entitats locals. 
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Nouè. Nota informativa 1/2016 de recomanació tècnica de la IGAE sobre la utilització del 

compte 413 “creditors per operacions pendents d’aplicar a pressupost” del Pla General de 

Comptabilitat Pública adaptat a l’Administració Local. 

 

Desè. Bases d’Execució del Pressupost per a l’exercici 2016 (BEX). 

 

Proposta de resolució 

 

El regidor de l'Àrea d’ECONOMIA I HISENDA , Marc Danés Zurdo, proposa al Ple 

l'adopció del següent 

 

ACORD: 

 

1. APROVAR definitivament el Compte General de l’Ajuntament de Roses corresponent 

a l’exercici 2016. 

 

2. RENDIR el compte esmentat a la Sindicatura de Comptes, d’acord amb el que 

determinen els articles 212.5 i 223.5 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova 

el Text Refós de la LRHL. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Volem recordar que a aquests pressupostos 2016 el nostre vot va ser 

negatiu, per tant, ara no hi votarem en contra perquè entenem que els comptes no és tant 

un tema de valoració política sinó que és més de comprovar que els números estan en 

ordre. No obstant això, per un tema de coherència amb el nostre vot d’aquell moment ara 

ens abstindrem. 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: SET (7) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 

Anna Jorquera, Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: 31a444c5-543d-480e-8426-bc03fda7e936.  

Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 2 de 2 

Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: DEU (10) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, José M. Alvarez i i José A. 

Valdera.  

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

13.0.- Moció contra el malbaratament alimentari 

 

El senyor Èric Ibáñez, en representació del grup municipal d'Esquerra Republicana de 

Catalunya-AM, presenta la proposta que és del tenor literal següent:  

 

Identificació de l’expedient 

 

Moció presentada pel Grup Municipal d’ERC-AM Roses contra el malbaratament 

alimentari.  

 

Antecedents  

 

1. Mitjançant Registre d’entrada núm. 15641 de data 12 d’agost de 2017, el senyor Joan 

Plana Sagué, com a portaveu del grup municipal de ERC-AM Roses presenta una moció 

contra el malbaratament alimentari, per què sigui inclosa a la propera Comissió 

Informativa.  

 

2. S’ha emès un informe jurídic al respecte.  

 

3. El dia 21 d’agost de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

A proposta de la senyoraMontse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta, s’ha inclós la 

moció presentada a la sessió del Ple la qual es transcriu a continuació: 
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MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM I LA RESTA DE GRUPS QUE S’HI 

VULGUIN AFEGIR CONTRA EL MALBARATAMENT ALIMENTARI  

 

- Atès que segons la diagnosi del malbaratament alimentari a Catalunya feta l’any 2012 

per la Universitat Autònoma de Barcelona i l’Agència Catalana de Residus, cada any van 

a parar a les escombraries l’equivalent a 25,5 dies de menjar, un volum que serviria per 

alimentar més de mig milió de persones durant un any. S’estima que els consumidors, 

comerços i restaurants malbaraten el 7% dels aliments adquirits. Aquestes dades tenen 

també una traducció en termes econòmics. El valor dels aliments malbaratats és de 841 

milions d’euros anuals, d’acord amb el preu mitjà dels aliments a Espanya, segons dades 

del Ministerio de Agricultura, Alimentación y Medio Ambiente. 

 

- Atès que en termes de petjada ecològica, el malbaratament català atribuïble al consum, 

la distribució al detall i la restauració, equival a la utilització de 234.022 hectàrees de 

terreny, que es correspon a un 20% de tota la superfície agrària útil de Catalunya. 

Finalment, en termes potencials d’escalfament global, si es deixés de malbaratar aliments 

les emissions de gasos amb efecte hivernacle es podrien reduir en 520.753 tCO2eq, 

l’equivalent, per exemple, al 13% de les emissions en el sector agrícola. 

 

- Atès que el malbaratament alimentari té conseqüències en l’àmbit social. En els darrers 

anys, hem vist com la crisi econòmica ha colpejat de forma important molts col·lectius 

socials, especialment aquells que es troben en risc d’exclusió social. Les polítiques per a 

garantir l’accés a les necessitats bàsiques portades a terme des de l’administració han 

hagut de combinar-se amb les realitzades per diverses entitats socials, per tal de donar 

resposta a l’augment de la demanda. Els bancs d’aliments o la necessitat de garantir 

beques de menjador han posat de relleu la contradicció entre l’excessiu malbaratament 

alimentari i les necessitats d’alimentació existent. És per aquest motiu que cal facilitar 

l’aprofitament d’aliments frescos i elaborats, mitjançant acords de col·laboració entre el 

sector social i els sectors alimentaris. En aquest sentit, podem trobar a Catalunya 

exemples de bones pràctiques portades a terme per diversos ajuntaments, entitats 

socials i el sector de l’alimentació (productors, mercats, supermercats i restauració). 

 

- Atès que la Plataforma Aprofitem els Aliments (associació formada per persones i 

entitats lligades a la prevenció del malbaratament alimentari) impulsa el manifest “Prou 
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malbaratar aliments”, les persones, entitats, i institucions públiques i privades signants del 

qual es comprometen a col·laborar en: 

 

1. Sensibilitzar i educar la societat sobre el problema del malbaratament d’aliments, tot 

promovent la formació en el bon maneig i aprofitament dels aliments en totes les etapes 

de la cadena alimentària i les llars. 

 

2. Donar suport a la recerca i la innovació orientada a l’aprofitament total dels aliments. 

 

3. Millorar i fer més transparent la informació sobre l’ús dels aliments i dels residus 

alimentaris. 

4. Promoure els canvis normatius i la seguretat jurídica que afavoreixi l’aprofitament dels 

aliments, tot garantint la seva salubritat. 

 

5. Promoure les mesures econòmiques i fiscals orientades a la prevenció de les pèrdues, 

les minves i el malbaratament d’aliments d’acord amb la jerarquia de gestió de residus. 

 

6. Facilitar la donació d’aliments i l’espigolament a les entitats d’acció social i als 

col·lectius desfavorits. 

 

7. Col·laborar en la reducció del malbaratament alimentari a la meitat per l’any 2025, en la 

línia de la resolució del Parlament Europeu del 19 de gener de 2012. 

 

- Atès que és l’Agència Catalana de Residus de Catalunya impulsa la campanya “Som 

gent de profit”, el manifest de la qual es defineix com un compromís de lluita contra el 

malbaratament alimentari, comprometent-nos a ser responsables a l’hora de comprar, 

cuinar, conservar, menjar i llençar els residus que generem. Una campanya que, a més, 

presenta un recull de consells i guies de bones pràctiques per a l’aprofitament alimentari 

amb seguretat tant per a particulars com per a empreses. 

 

- Atès que per a afrontar els reptes de l’aprofitament alimentari és necessària la implicació 

del conjunt d’institucions del país, així com també la conscienciació del sector privat , per 

tal d’assolir resultats autènticament eficients. 

 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: 31a444c5-543d-480e-8426-bc03fda7e936.  

Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 2 de 2 

  

Pels motius exposats, el Grup Municipal d’ERC proposa al Ple de l’Ajuntament de 

Roses els següents acords: 

 

1 - Adherir-nos al Manifest “Prou malbaratar aliments” que impulsa la Plataforma 

Aprofitem els Aliments. 

 

2- Adherir-nos al “Manifest de Profit” que en el marc de la campanya contra el 

malbaratament alimentari “Som gent de profit” ha endegat l’Agència Catalana de Residus 

de Catalunya que depèn del Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de 

Catalunya.  

 

3- Mostrar el compromís de l’Ajuntament de Roses a col·laborar activament en les 

diferents iniciatives en defensa de l’aprofitament alimentari que s’impulsin des del 

Parlament de Catalunya, la Generalitat de Catalunya o altres institucions amb relació 

directa amb aquest Ajuntament.  

 

4- Impulsar campanyes de sensibilització periòdicament per conscienciar als establiments 

i a la població de les conseqüències socials i ambientals de llençar el menjar en bon 

estat.  

 

5- Fer arribar l’Auditoria d’Autoavaluació del Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi 

Ambient als centres educatius de Roses que encara no ho hagin fet per a realitzar un 

estudi o diagnosi en la línia del que ja va realitzar el Consell Comarcal de l'Alt Empordà, a 

petició de les impulsores de la Plataforma i amb resultats força positius, que permeti 

quantificar el malbaratament que hi pugui haver al menjador escolar. A través d’aquest, 

seguir treballant conjuntament amb la comunitat educativa perquè els propis alumnes 

prenguin consciència de la importància que té no llençar aliments en bon estat a les 

escombraries. 

 

6- Quan les possibilitats competencials i tècniques de l’Ajuntament ho permetin, impulsar 

algun tipus de discriminació positiva en la fiscalitat per aquells establiments que estiguin 

col·laborant contra el malbaratament alimentari, prenent una actitud social i 

ambientalment responsable. 
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7- Comunicar a totes les administracions, agents econòmics i comercials, a les entitats i 

sectors que treballen per evitar el malbaratament en l’àmbit autonòmic i local l’adopció 

d’aquest acords.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- M’afegeixo, evidentment, a aquesta moció només amb una frase 

que he trobat a la xarxa que és “només amb la meitat de les pèrdues alimentàries actuals, 

es podria nodrir tota la població que actualment passa gana al món”. Per tant, només 

amb aquesta frase val la pena donar el vot afirmatiu a una moció com aquesta. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 

 

Sr. Fèlix Llorens.- Votarem a favor, bàsicament perquè estem d’acord amb el fons de la 

moció. És una declaració d’intencions, un manifest... però, al final, el que importa és fer la 

feina i fer-la de forma constant.  

 

Des del mes de juliol, tenim sobre la taula d’aquest any, el projecte “Oferta per 

l’ambientalització del comerç i la creació de la xarxa de comerç verd de Roses” que és de 

la Fundació RECERO. Aquesta és una entitat privada, independent i sense ànim de lucre 

que promou accions i polítiques que permetin avançar cap a la cultura de la reducció, la 

rotarització i l’aprofitament dels residus com a recursos. Eines importants per un nou 

model de consum basat en els principis del residu i l’emissió 0.  

 

La finalitat d’aquest projecte que tenim ganes de tirar endavant en l’exercici 2018, és 

impulsar la sostenibilitat del comerç de proximitat com a element fonamental d’una oferta 

comercial i un consum conscient i aportar-li valor davant dels consumidors.  

 

Hi ha un eix específic pels establiments de restauració que és “establiments que 

s’adhereixin al projecte Remenja’m – projecte dins del projecte més global – passen a 

formar part del moviment global per treballar conjuntament en la utilització dels recursos 
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alimentaris i promoure, així, un model més sostenible per la restauració. Així mateix, la 

seva participació els posiciona i visualitza com a establiments ecològicament i socialment 

responsables.”  

 

El que s’ha presentat en aquesta moció, hi estem d’acord i tant d’acord que hi treballem 

perquè hi creiem. Tenim ganes de tirar aquest projecte que porta a la pràctica el que 

aquest manifest – que avui sembla que tots tenim ganes d’aprovar – diu. 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA 

 

Sra. Montse Mindan.- Per part nostra, ja vàrem fer un parell de modificacions. Per tant, hi 

votarem a favor. 

 

 

INTERVENCIÓ  DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Èric Ibáñez.- Agrair a l’alcaldessa les esmenes que van fer a la proposta. 

 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

Per unanimitat dels membres presents s’aprova la inclusió del punt següent que no 

consta a l’ordre del dia.  

 

14.0.- Moció de rebuig als atemptats terroristes de Barcelona i Cambrils i de 

reconeixement a la tasca realitzada pels cossos policials i d’emergències 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 
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Els atemptats terroristes comesos a Barcelona i Cambrils el passat 17 d’agost de 2017, 

van provocar la mort de 15 persones i més d’un centenar de ferits i van produir una 

sensació de por i alarma entre la nostra societat. 

 

La ràpida i eficient intervenció dels cossos de seguretat, Mossos d’Esquadra i Guàrdia 

Urbana, agents de policies locals i dels serveis d’emergències mèdiques, juntament amb 

molts ciutadans anònims va ser cabdal per afrontar els primers moments i la posterior 

detenció i desarticulació dels terroristes causants de l’atac. 

 

Les mostres de solidaritat i condol van ser nombroses durant els següents dies, així com 

la indignació i el rebuig unànime a la violència, defensada des de qualsevol idea o religió. 

 

Per tot això, l’Ajuntament de Roses proposa al ple de la corporació l’adopció dels 

següents acords: 

 

PRIMER.- Expressar el rebuig contundent als atemptats terroristes perpetrats a les ciutats 

de Barcelona i de Cambrils i reivindicats posteriorment per Estat Islàmic. 

 

SEGON.- Condemnar aquest atac i qualsevol tipus de violència que propaguen l’odi i 

barbàrie arreu del món i a casa nostra. 

 

TERCER.- Donar el condol i el suport total a les víctimes i ferits dels atemptats, les seves 

famílies i amics. Sempre estarem al costat de la convivència i la cohesió social. 

 

QUART.- Agrair i reconèixer la gran tasca realitzada per tots els cossos d’emergències, 

seguretat, prevenció i entitats ciutadanes que, en moments de màxima tensió, van saber 

complir amb la seva feina amb voluntat de servei. Al mateix temps, demanar que la 

policia dels Mossos d’Esquadra s’incorpori, de forma immediata, en les reunions dels 

grups de treball sobre la lluita antiterrorista, liderades per la Interpol, per assegurar la més 

eficient coordinació entre totes les forces i cossos de seguretat de l’Estat. 

 

CINQUÈ.- Deixar clar que aquests atacs contra la convivència no canviaran la voluntat de 

la nostra societat d’apostar per la llibertat, l’acollida i la tolerància, apostant pels valors 

que potenciïn el respecte a totes les formes de pensar, religions i cultures. 
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SISÈ.- Ratificar la voluntat dels governs locals de continuar treballant per la cohesió 

social de les nostres viles i ciutats. Només així avançarem cap a la convivència i la 

inclusió de la societat. 

 

 

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Cal dir que és una moció consensuada per la Federació de 

Municipis de Catalunya i l’Associació Catalana de Municipis. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Per part del nostre grup, evidentment, hi donarem suport. Alhora que 

volem fer un parell de consideracions al respecte: 

 

La primera és que, evidentment, ens sumem a totes les mostres de condol a les víctimes. 

També a la senyora que ahir, desgraciadament, vàrem saber que va morir a causa de les 

ferides, per la qual cosa pugen a 16 les víctimes.  

 

També fer una menció especial als cossos de seguretat de Catalunya. Per desgràc ia, 

sobretot els partits que ens auto definim d’esquerres, moltes vegades tenim una certa 

tradició de tenir els cossos de seguretat amb cert recel i amb una imatge que, de 

vegades, no és del tot positiva. De fet no és així en absolut perquè els cossos de 

seguretat són un servei públic essencial que són garants de l’ordre, els drets i les 

llibertats de tota aquella gent que els únics poders que té són els públics. Per tant, 

hauríem de valorar molt més que un servei de policia útil, eficient i democràtic és un 

servei bàsic i valorar molt més els cossos que tenim.  

 

Crec que actuacions com les d’aquests dies ens ajuden a millorar aquesta imatge i també 

ens ajuden a demostrar que la nostra policia, els Mossos d’Esquadra, són una policia de 

primer nivell que, a diferència del que una vegada s’havia concebut, no són un cos que es 
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dediqui només a posar multes de trànsit, sinó que tenen capacitat per afrontar situacions 

de gran complexitat en matèria de seguretat. Això com a país ens ha d’enorgullir. 

 

No ens ha de fer oblidar que també els Mossos, com la resta de policies del món, tenen 

coses a millorar. Per exemple, casos com el de l’Ester Quintana ens recorden que, 

encara, hi ha protocols i coses que hem d’acabar de millor. No obstant això, no treu que 

tenim una policia de primer ordre i que, en actuacions com les de dijous, ens apropen 

com a país i com a societat a la nostra policia i creiem que això és molt important. 

 

Esperem, per tant, que els Mossos puguin tenir cada vegada més eines per poder fer la 

seva feina la qual fan, ja, molt bé. La nostra obligació, no d’aquest Ple, però de tots els 

càrrecs públics del país és mirar que tinguin les millors condicions per poder seguir fent la 

seva feina.   

 

Per últim fer una reflexió al voltant de les conseqüències dels atemptats. La reacció de la 

gent del país amb aquests fets ha estat exemplar. Ha estat una crida a la convivència i ha 

estat per recordar que els terroristes no tenen prou força com per fer ni tan sols una 

rascada a la nostra societat. L’única força que tenen és que a través de la por i de 

generar una mena de pànic col·lectiu generen una mena de desconfiança d’uns envers 

els altres puguin realment trencar o esquerdar la nostra societat. Aprofitar, doncs, per fer 

una crida que la millor manera de combatre’ls és seguir ferms, units, molt conscienciats 

d’aquesta realitat i que, si no tenim por i no desconfiem els uns dels altres, hauran perdut. 

No hem de fer res més que això. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- En el tema dels atemptats, afegir que hem de continuar treballant 

– administracions, ajuntaments i des de la proximitat – per la convivència mútua. És l’únic 

camí que tenim per superar i mantenir la cohesió d’aquesta societat i que no es trenqui 

amb fractures que no volem. 
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Agrair la proposta pel fet que els serveis públics es troben a faltar quan no hi són. Són 

sistemes i persones dels quals es fa amb valors, amb voluntat i amb molt de treball. 

Igualment com a sistema es troba a faltar igual que l’aigua corrent que quan no hi és, és 

quan la trobem a faltar; o quan la necessitem molt és quan ens adonem que la tenim. I 

això passa amb tots els serveis públics. De la mateixa manera, una altra característica és 

que aquests serveis públics han d’estar connectats. Igual que l’ample de banda europeu i 

l’espanyol s’han de connectar. Amb això, hem de procurar que els sistemes policials 

funcionin de manera adequada.  

 

Considerem que és un tema s’ha de fer com a molts altres detalls i per això és l’únic punt 

que no acabem d’entendre que es demani concretament un aspecte concret. De totes 

maneres no ens hi posarem en contra. Requereix confiança, voluntat, treball i esforç i 

buscar les connexions adequades perquè els sistemes funcionin adequadament. Només 

afegir que esperem que no es torni a reproduir una situació com aquesta. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Àngel Tarrero.- En principi, per part del Partit Popular de Roses, evidentment i com no 

podria ser d’altra manera, condemnem i rebutgem tot tipus d’actes terroristes.  

 

Amb aquesta moció estem pràcticament d’acord amb tot el redactat de la mateixa – 

primer, segon i tercer punt. El quart punt, però, per nosaltres seria reconèixer i agrair la 

gran tasca realitzada per tots els cossos d’emergència, seguretat, prevenció i entitats 

ciutadanes que en moments de màxim tensió van saber complir amb la seva feina amb 

voluntat de servei.  

 

Lògicament, demanar des de l’Ajuntament que els Mossos d’Esquadra s’incorporin de 

manera immediata a les reunions dels grups de treballar sobre la lluita antiterrorista – 

liderats, evidentment, per INTERPOL – m’agradaria que es poguessin posar d’acord i no 

polititzar tant de la manera que s’ha polititzat aquest cas que, tots els cossos policials 

poguessin treballar de manera conjunta sense cap tipus de limitació ni impediment per 

cap mena de polític ni cap persona. 
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Per aquest motiu el nostre vot serà d’abstenció. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Dir que vaig estar a la manifestació i que, frente al terrorismo, 

tenemos que estar todos juntos bajo un mismo lema. He portat una pancarta que diu ‘No 

tinc por’ amb la qual crec que tothom està d’acord ja que milers i milers de persones la 

varen aixecar.  

 

Estamos de acuerdo en que el protagonismo tienen que tenerlo los cuerpos y fuerzas de 

seguridad y entidades. Dejar de lado la política y decir que con esto estaremos juntos, 

pase lo que pase, contra el terrorismo.  

 

Amb aquesta moció tinc un dubte que, espero, em puguin aclarir. Quan parlen de la 

rapidesa i eficient intervenció dels cossos de seguretat dels Mossos d’Esquadra i Guàrdia 

Urbana, em pregunto si la coma que hi ha abans dels Mossos d’Esquadra i Guàrdia 

Urbana és per especificar que és només per aquests cossos o a cossos de seguretat 

també es refereix a la Policia Nacional i a la Guàrdia Civil. 

 

 

ACLARIMENT DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Vol dir el que posa. Vol dir que s’agraeix als Mossos i a la Policia 

Local i després més avall – en la redacció que acabo de llegir – posa que s’agraeix a tots 

els cossos policials. Però al principi posa Mossos d’Esquadra i Guàrdia Urbana. 

   

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA 

 

Sr. Carles Pàramo.- Aclarir que això és una narració. Són els antecedents. Només diu la 

ràpida i eficient intervenció – que és la que tothom va veure per la televisió – dels Mossos 

d’Esquadra, Guàrdia Urbana i serveis d’emergència que va ser cabdal per afrontar els 
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primers moments i la posterior detenció i desarticulació dels terroristes causants de l’atac. 

És una narració d’un fet constatat. 

 

 

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- I a qui agraïm és: “reconèixer la gran tasca realitzada pels cossos 

d’emergència, seguretat, prevenció i entitats” en general. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Em sembla molt bé però trobo a faltar els cossos de la Guàrdia 

Civil i Policia Nacional, segons el meu parer.  

    

 

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Aquests, si ho busca, estan en el punt quart. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- És evident que amb la meva presència a la manifestació estic 

en contra del terrorisme. És evident que amb la meva presència a la manifestació 

Ciutadans està en contra del terrorisme al 100% però Ciutadans també està amb la 

Guàrdia Civil, la Policia Nacional i amb tothom que ha fet aquest esforç per a treballar 

conjuntament per a tots els catalans.  

Per això, nosaltres i en aquest aspecte, pensant que ha estat un posicionament polític el 

no posar la Policia Nacional i la Guàrdia Civil, ens abstenim. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
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Sr. José A. Valdera.- El meu màxim rebuig a l’atemptat terrorista, com no podria ser 

d’altra forma. Màxima solidaritat amb els familiars de les víctimes i felicitar públicament a 

aquells que varen intervenir en minimitzar l’impacte d’aquest atemptat, acte violent. 

Fonamentalment a les forces i cossos de seguretat, serveis d’emergència i aquells 

ciutadans anònims que van assistir les víctimes a peu de la Rambla.  

 

Una especial felicitació al cos de Mossos d’Esquadra que, en poques hores, van 

neutralitzar els terroristes i van evitar que aquests poguessin continuar fent mal. Per tant, 

el meu vot serà afirmatiu a la moció. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 

 

Sr. Francesc Giner.- Nosaltres com no podia ser d’altra manera, també donem suport a 

aquesta moció i expressem el nostre suport a les forces de seguretat i serveis 

d’emergència. Felicitar-los per la seva actuació. 

 

Volem fer un incís, precisament en el punt número quatre, sobretot, per la seva 

importància perquè trobem una indecència i una vergonya que els Mossos d’Esquadra 

encara no estiguin en aquests grups de la lluita antiterrorista. M’agradaria destacar-lo, ja 

que diu: ‘demanar que la policia dels Mossos d’Esquadra s’incorporin, de forma 

immediata, en les reunions dels grups de treball sobre la lluita antiterrorista liderades per 

la Interpol, per assegurar la més eficient coordinació entre totes les forces i cossos de 

seguretat de l’Estat.’ Trobem que aquest punt és molt important, cabdal i considerem una 

indecència que encara no hi siguin.   

  

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA 

 

Sr. Marc Danés.- Només dos petits detalls. El primer és que, si no hi hagués partidisme 

polític, el punt quatre no hauria d’estar en aquesta moció perquè els Mossos d’Esquadra 

faria anys que estarien a la Interpol i a altres reunions on la seguretat de les persones, en 

aquest cas dels catalans, hauria de primar per sobre de qualsevol ideologia política. 
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Segon, dir que, des de l’altre costat de la taula hi ha dos partits que han demanat que no 

es fes partidisme polític amb la moció i jo dic que, si no hi hagués partidisme polític, 

aquests, avui, votarien a favor d’aquesta moció.  

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-

AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Fer un petit incís respecte als companys que han dit que s’abstindran. 

Evidentment, només faltaria, qualsevol posició de vot és sempre totalment respectable. 

Però, m’agradaria aprofitar per fer una reflexió.  

 

No tinc cap dubte del seu rebuig vers la violència i vers el terrorisme. Vostès fan una 

interpretació determinada d’aquesta moció i això els porta a no donar-hi suport. Ho dic 

perquè, tot i que jo els respecto plenament, també agrairia que, després, quan en altres 

tipus de declaracions institucionals – penso, per exemple, en alguna referència que han 

fet vers atemptats d’ETA i el que hi va haver desgraciadament a Roses fa uns anys. 

Sovint, també hi ha formacions polítiques que no s’afegeixen a algunes declaracions 

institucionals que són d’ampli consens per alguna apreciació concreta d’algun dels  punts 

d’aquesta declaració. 

 

Com dic, més enllà de compartir-ho o no, crec que tots els posicionaments, vers aquest 

tipus de declaracions són respectables. El que vostès tenen avui, tots els respectem però 

llavors, vostès també, tinguin la mateixa reciprocitat i quan alguna altra formació no se 

sumi a alguna altra declaració semblant, també, per una apreciació política com la que 

vostès fan avui, els demanaria, també, el mateix respecte i que evitem determinades 

frases com ara que determinats partits o formacions està a favor dels terroristes i coses 

així.  

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES 

DE CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  
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Sr. Antonio Rodríguez.- Nosaltres votarem radicalment sí en contra dels matisos que 

cadascun dels dos bàndols fan. Perquè considerem que hem de votar que sí i punt.  

  

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE 

CATALUNYA  

 

Sr. Àngel Tarrero.- Crec que m’han entès quan he comentat que nosaltres condemnem i 

rebutgem tot tipus d’actes terroristes com no podia ser d’altra manera. Estem totalment 

d’acord i expressem el rebuig contundent als atemptats terroristes perpetrats a les ciutats 

de Barcelona i de Cambrils i reivindicats, posteriorment, per l’Estat Islàmic. Com no pot 

ser d’una altra manera. 

 

Condemnem aquest atac i qualsevol tipus de violència que propaguin l’odi i la barbàrie 

arreu del món i a casa nostra. Com no pot ser d’una altra manera. Donem el condol i el 

suport total a les víctimes i ferits dels atemptats, a les seves famílies i amics. Sempre 

estarem al costat de la convivència i de la coacció social. Evidentment no pot ser d’una 

altra manera. Agraïm i reconeixem la gran tasca realitzada per tots els cossos 

d’emergència, seguretat, prevenció i entitats ciutadanes que, en moments de màxima 

tensió van saber complir la seva feina amb voluntat de servei. Evidentment, com no pot 

ser d’una altra manera.  

 

Personalment, per desgràcia, he hagut de viure aquests temes en primera persona i els 

puc assegurar que no fa cap tipus de gràcia i condemnar aquests tipus d’actes ho he 

hagut de fer moltes vegades. Per tant, ni una mica de dubte li concedeixo en aquest sentit 

perquè, per mi, és un tema molt seriós. Professionalment ho he hagut de viure en més 

d’una ocasió. És a dir que, quan parlo d’aquest tema, ho faig amb coneixement de causa i 

en primera persona. Ara en podem parlar perquè fa molts anys que han passat aquests 

temes. Abans no es podien dir perquè eren secret d’estat i ara ja no hi ha secret d’estat. 

Ara podem dir-ho amb tota tranquil·litat.  

 

Pel que fa al punt que diu que des de l’Ajuntament es proposa al Ple de la corporació 

l’adopció de diversos acords entre els quals hi ha que la policia dels Mossos d’Esquadra 

s’incorporin a aquestes taules coordinades per la Interpol. Això no és tan fàcil. Primer 
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s’han d’adaptar i consensuar amb les policies de seguretat de l’Estat. Un cop hagin 

consensuat, sobretot els polítics – no parlem de cossos policials – d’una banda i altra i del 

color que siguin, quan tot això puguin deixar-ho clar, saber què és el que es vol realment, 

llavors parlarem de coses internacionals, terrorisme internacional, tota la informació que 

s’ha de compartir... Però que ho facin ja. 

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Dir al senyor Joan Plana que, part meva que no quedi cap 

mena de dubte que amb el manifest que vaig fer anant a la manifestació contra el 

terrorisme, on a més a més vaig fer amistat amb molta gent que portava estelades – no 

sé per què les portaven en aquell manifest contra el terrorisme – i puc dir que tothom, 

amb els pèls de punta deia ‘Prou terrorisme’ i ‘No tinc por’. Ho condemno al 1.000 per 

1.000, al 100 per 100.   

 

El que acaba de dir el senyor Plana ‘si vosaltres no aneu’ però no aneu a una cosa que 

no la sentiu. Nosaltres sí que la sentim. Que no quedi cap mena de dubte que Ciutadans i 

jo mateix condemnem el terrorisme al 1.000 per 1.000. 

 

 

PUNTUALITZACIÓ DE L’ALCALDESSA 

 

Sra. Montse Mindan.- Per puntualitzar agrairia que posicionament polítics però sentiments 

no i menys quan, a Roses, hem viscut un atac terrorista i, de fet, cada any recordem el 

mosso d’esquadra Santos Santamaria. Per tant, parlar de sentiments em sembla que no 

toca. 

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Desafortunadament vaig ser-hi present aquell dia i vaig viure amb 

primera persona aquella situació. Em sap greu que, en un Ple, no es pugui aprovar per 

majoria una moció de rebuig que porta per títol rebuig als atemptats terroristes de 
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Barcelona i Cambrils i de reconeixement a la tasca realitzada pels cossos policials i 

d’emergències.   

 

Crec que, tal com ha dit el senyor Joan Plana, no diré jo als companys del Partit Popular 

o de Ciutadans el que han de votar. Crec que aquests també tenen dret a matisar o a dir 

que els hauria agradat que, en aquesta moció s’hagués fet un reconeixement, també, 

explícit a les forces i cossos de seguretat de l’Estat. Però és una llàstima. 

 

 

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- En tot cas recordo que avui hem tingut Junta de Portaveus i no s’ha 

manifestat ningú per cap modificació de la moció que, precisament, està consensuada 

amb tots els municipis de tot Catalunya. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA 

 

Sr. Anna Jorquera.- Des de la meva humil opinió que, de vegades, em posa nerviosa i  he 

de dir que em fa una mica de vergonya aliena ara mateix, perquè a més a més porto dies 

veient, des dels atemptats, comentaris i debats a les xarxes – dels quals sento vergonya 

de vegades – i em sorprèn que, des d’aquí, nosaltres que crec que som els que hauríem 

de donar exemple, avui estem donant molt mal exemple.  

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: CATORZE (14) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez, Francesc Giner, Fèlix Llorens i José A. Valdera. 

 

Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: TRES (3) Manel Escobar, Àngel Tarrero i José M. Alvarez.  
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En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

  

 

15.0.- Precs i Preguntes 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Èric Ibáñez.- Malgrat que entenem que en tots els governs de coalició els diferents 

partits que en formen part tenen projecte propi, crec que és d’exigència bàsica que quan 

es forma govern hi hagi unitat d’acció i de discurs en els temes clau de la ciutat, un dels 

quals és el top manta. 

 

A una publicació municipal mensual hem pogut llegir un article del segon tinent d’alcalde 

al voltant dels top manta. En aquest article, podem llegir, i cito textualment: 

"És possible cantar i disfrutar de les lletres d'aquest grup format a Barcelona el 2010 i per 

el contrari recolzar accions de protesta en contra de les ajudes socials a aquesta gent o 

estar en contra radicalment dels Top manta o de rebutjar els refugiats? Doncs pel que 

vaig veure i sentir, es veu que sí. Una mostra més del contradictori de la nostra societat i 

del curiós que pot arribar a ser el nostre comportament depenent del que t’afecti. Si 

t’afecta positivament i et fa passar una bona estona, no importa cantar i solidaritzar-nos 

amb qui faci falta però si t’afecta en els teus interessos personals, econòmics o 

professionals, això ja és una altra cosa i l'actitud envers els necessitats canvia 

considerablement." 

 

Aquest article m’ha fet pensar en unes declaracions de l’alcaldessa fetes a una emissora 

de ràdio el 2014 en les que deia el següent – no són paraules textuals de l’alcaldessa : 

"Mindan ha explicat que s'ha reunit amb el venedor que, suposadament, "els organitza" i li 

hauria reconegut que ells van a fer temporada. L'alcaldessa de Roses diu que això 

desmunta la teoria de què es tracta de gent sense recursos; estan tan professionalitzats 

que "fins i tot s'ho fan portar per SEUR. L'alcaldessa creu que si no es tipifica amb més 

duresa aquest delicte (ara és una falta) no hi haurà res a fer.” 
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Donat que aquestes dues declaracions són completament divergents voldríem saber 

quina és la postura d’aquest govern a l’hora d’afrontar aquesta problemàtica que afecta el 

nostre municipi cada estiu. 

 

Sr. Joan Plana.- En primer lloc, ens agradaria saber l'estat en què es troben les obres de 

la SUF, un projecte que sembla que s'eternitza i que, malgrat cal reconèixer que no és 

culpa de l'Ajuntament, suposa que els ciutadans de Roses no puguin disposar d'un 

equipament necessari i emblemàtic des de fa més de dos anys. Dins d'aquest mateix 

tema, voldria preguntar, de nou, com està el tema del pagament de la indemnització a 

l'antic concessionari del bar de l'antic edifici, un pagament que sembla que, si no s’ha 

realitzat en els últims dies, s'està eternitzant. 

 

- En segon lloc, ara fa poc més d'un any, el ple va aprovar una moció per a condicionar 

les obres de reforma de la Plaça Catalunya a la redacció d'un pla de mobilitat que 

determinés, entre altres coses, on havia d'ubicar-se el famós aparcament soterrat, en cas 

que s'hagués d'ubicar en algun lloc, és clar. En aquell moment, es va dir i repetir fins a 

l'extenuació que les obres de Plaça Catalunya eren necessàries i molt urgents, i que no 

podien ser ajornades. El cert és que l'única condició que es va posar pel seu inici va ser 

aquest ple de mobilitat, cosa que ens va fer pensar que, si tan urgents eren, el pla seria 

redactat amb la màxima rapidesa i sense més dilacions. Un any després, encara no en 

tenim cap notícia... Per la qual cosa, voldríem saber si el govern té prevista la seva 

redacció. No era tan urgent el projecte de reforma de la plaça? Si les obres es fan 

després de la redacció del pla de mobilitat, ja no són ni urgents ni necessàries? 

 

- També voldríem traslladar al govern la queixa que ens han fet arribar alguns dels 

propietaris d’apartaments de Santa Margarida sobre la neteja del canal de darrere del 

Goya Park, que necessita una neteja important. 

 

- Voldria preguntar, per últim, si hi ha previsió de realitzar algun tipus d'acte institucional 

com a Ajuntament de cara a la diada nacional de l'11 de setembre. 
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Sra. Verònica Medina.- Al mes de setembre del 2015 vam presentar una moció per 

afavorir la mobilitat sostenible i l'ús racional del cotxe compartit. Aquesta moció tenia com 

a objectius bàsics: 

- apropar-nos a un món més sostenible a través de l'estalvi energètic desenvolupant una 

bona política medi ambiental. 

- facilitar la mobilitat d'aquelles persones que per raons econòmiques s'han de desplaçar 

molt sovint a un determinat lloc, ja sigui per estudis, treball, etc. donant solució al 

col·lectiu juvenil o pels aturats, que moltes vegades no tenen ingressos suficients per a 

pagar els seus desplaçaments. 

 

Incorporar al web municipal l'aplicació d'una Xarxa de Compartir Cotxe representa l'eina 

fonamental amb la qual tots els ciutadans del nostre municipi poden posar-se en contacte 

amb diferents usuaris per a poder compartir un vehicle. 

 

Si des de llavors fins ara tenim 62 usuaris que fan servir aquest servei no seria 

convenient activar-lo? Primer de tot tornar a posar l'aplicació de forma més visible a la 

primera plana del web, fer més publicitat per donar a conèixer aquest servei, incorporar-lo 

als webs de les àrees com poden ser: Joventut, Turisme, Medi Ambient, etc. 

També seria convenient fer arribar aquest servei als seus principals usuaris potencials.  

 

Per exemple, al mes de setembre desenes de joves de Roses començaran a estudiar, ja 

sigui a la universitat o en algun cicle, a Girona, Figueres, Olot... No seria convenient 

contactar amb els tres instituts de Roses perquè facin arribar aquesta possibilitat de 

compartir cotxe i despeses a tots els que seguiran vivint a Roses malgrat estudiar fora i, 

per tant s'hauran de desplaçar cada dia? Considerem que si estem pagant un servei a 

una plataforma de mobilitat sostenible el més adient seria donar-li el màxim de rendiment 

possible pel benefici de la gent del nostre municipi. 

 

- Durant les nits de Barraques es va contractar una empresa especialitzada per tal 

d'aconseguir un informe sobre el comportament i les actituds del nostre jovent, bé, ens 

agradaria saber exactament quin tipus d'activitat era, quin ha estat el resultat d'aquesta 

actuació, i si tenim dades precises i valoració d'aquesta. 

 

I per tal de consolidar aquest treball sobre les actuacions dels joves considerem oportú 
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poder participar de les campanyes impulsades per l'Institut de les Dones i Direcció 

General de Joventut a través de l'eina pedagògica interactiva "Tabu.cat". 

Aquesta campanya és un recurs per treballar en equip als instituts o als espais joves, per 

tant, serviria de suport a campanyes com l'anteriorment esmentada o la de "Per carnaval 

no tot si val". Es tracta d'una prova pilot a través d'una exposició per a començar a 

treballar els límits. 

 

 

Sr. Gerard Teixidó.- Ens han fet arribar l’alerta que en el parc infantil de la platja de la 

Perola hi ha alguns jocs que els surten filferros de les cordes que poden punxar i fer mal 

als nens que ho utilitzen. Demanem que es revisin tots aquests jocs i si cal que es 

renovin per complet, ja que això respon a un desgast excessiu del propi joc. 

 

- Vam conèixer, per les xarxes, que finalment si que es va poder fer una visita d’obres a 

l’escola en construcció Montserrat Vayreda. Ja fa uns mesos vam demanar si podríem 

acudir, representants de l’oposició, en la propera visita d’obres i ens vàreu dir que ho 

tindríeu en compte. Però ens n’hem assabentat per les xarxes i sense que ningú ens 

avisés. Si es torna a fer una propera visita d’obres ens agradaria que realment ho 

tinguéssiu en compte. 

 

Llavors, ens podríeu explicar en quin estat es troba la construcció i si s’ha variat la data 

d’entrega i quan i com es farà el trasllat de l’escola de barracons a l’escola nova? 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sra. Olga Simarro.- Preguntar si tenim data per a l’obertura de l’escola Montserrat 

Vayreda. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  
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Sr. Àngel Tarrero.- Hem vist que al carrer Nou s’han posat uns aparcaments per a 

bicicletes. Voldríem saber si això es pensa fer extensiu a altres carrers de dins dels casc 

urbà o és perquè aquest carrer hi havia molts cotxes que s’aparcaven a sobre la vorera. 

Fer un incís per dir que n’hi ha un que ja està trencat.  

 

Avui he vist que, a l’avinguda Montserrat, s’ha fet una neteja per part de Rosesnet amb 

aigua a pressió i desinfectant. Crec que és degut al fet que els carrers, sobretot les 

entrades de les vivendes, estan brutes amb pixat de gos, fan molta pudor i està molt 

malmès. He vist que ho feien amb una mena de raspall rodó per poder treure tota 

aquesta brutícia. Imagino que això també es farà extensiu a tots els carrers.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Tinc una trentena de firmes que m’han fet arribar els veïns de 

la riera Ginjolers, després de la SARFA cap a la Guàrdia Civil, on també hi ha els arbres 

que deixen anar fulles grogues que també una mica els molesten, i demanen contenidors 

per reciclar, ja que no en tenen. 

 

- Altres veïns em demanen que, a la pujada del Puig Rom, tot i que l’Ajuntament ha fet 

una gran feina asfaltant-la i per això els felicitem però si poden posar les línies pels 

vehicles que pugen i els que baixen.   

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- En relació amb el camí de ronda, dir que aquest estiu, 

desafortunadament, hem patit dos accidents. Ja vaig comunicar que, crec i demano si és 

possible revisar la seguretat de tot el camí de ronda per tècnics o gent especialitzada i si 

es pot millorar la seguretat en aquest camí, per intentar evitar o com a mínim minimitzar 

que, en cas que hi hagi accidents, aquests no siguin greus i sobretot si és possible poder-

los evitar.  
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Sé que algun company em va respondre que fer un camí no és un passeig o que hi havia 

molta gent que va amb xancletes, gent gran... però crec que una bona senyalització i 

advertiments pel que fa a la seguretat mínima i la perillositat que hi pugui haver i, 

sobretot, minimitzar el camí de ronda. En definitiva, fer actuacions per evitar que aquest 

tipus d’accidents, si pot ser, no es tornin a produir. 

 

Crec que és competència nostra. El camí està en el nostre terme municipal i hi ha 

recursos públics de l’Ajuntament de Roses que si aboquen per intentar arreglar i arranjar 

aquest camí. Per la qual cosa, no estaria de més intentar millorar la seguretat si és 

possible.  

 

- Una segona pregunta, en relació també amb el top manta. Dissabte a la nit, vaig passar 

pel Passeig Marítim i, desafortunadament, hi ha moltes més parades que altres anys. Em 

sap greu però dir a la senyora alcaldessa que les seves declaracions, amb un mitjà de 

comunicació diran que, aquest estiu, la manca d’agents per part de la resta de cossos ha 

deixat el servei únicament en mans de la policia local i, per tant, no es pot fer res més del 

que es pot fer. Segons el meu punt de vista, aquestes declaracions el que han fet ha 

estat, un efecte crida perquè en comptes de minimitzar la presència de venedors els 

quals deuen haver pensat que ‘no hi ha més agents, doncs anem cap a Roses’. Crec que 

el missatge ha de ser tot el contrari. Amb contundència en aquest sentit. 

 

- Referent a la companyia Masmovil – també han passat per casa - hi ha hagut algun veí 

que està una mica preocupat i m’ha comentat que aquesta companyia està demanant un 

permís d’instal·lació per poder penjar el cablejat. Suposo que això té a veure amb la 

xarxa d’alta velocitat d’internet. Aprofitant que hi ha molta gent de Roses que veuen els 

plens per internet, voldria aclarir això i, en el cas que es trobin amb alguna persona 

d’alguna companyia – en aquest cas, crec que només és Masmovil la que està per Roses 

– que els demani aquest permís, saber què han de fer. I si el govern en tenia 

coneixement.  

 

- En relació amb una denúncia que va fer el senyor Joan Esteve Danés Soler – m’ha 

donat una còpia – en la qual denunciava un error en la partida d’amidament en la 

construcció de la riera Ginjolers que pot costar o haver tingut un sobrecost de més de 

30.000 euros per l’Ajuntament de Roses. Va fer aquesta denúncia a finals del mes d’abril, 
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concretament el 23 d’abril. Crec que se li va requerir que aportés documentació, cosa que 

va fer el 22 de maig i encara està pendent de resposta. El senyor Danés m’ha demanat si 

els podia preguntar si tardaria molt més temps a tenir aquesta resposta. 

 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

 

Sr. Francesc Giner.- Primer donar les gràcies al senyor Èric Ibáñez per llegir-se els meus 

articles. Ara bé, això era una reflexió que vaig fer durant el concert i mentre es cantava. 

Vaig reflectir ser una sensació del que vaig viure amb l’actitud de la gent.  

 

 

Sra. Montse Mindan.- Pel que fa a la SUF dir que la darrera reunió va tenir lloc a 

l’Ajuntament el mes de juliol. En aquesta l’empresa que està tirant endavant l’obra ens va 

sol·licitar poder posar les plaques de formigó que van a la façana durant el mes d’agost. 

Se’ls va respondre que no perquè primer no es poden fer obres i això suposava portar 

uns camions molt grans i estar-hi moltes hores. Semblava que només podia ser durant 

aquell termini i, davant nostre, es va trucar a l’empresa que fa aquestes plaques – només 

hi ha dues empreses a tot l’estat espanyol que fan aquestes plaques – i se’ls va dir que si 

les podien portar el mes de setembre. Per això esperem que durant la primera setmana 

de setembre es reactivi tota l’obra de la SUF en la part més difícil i més important que és 

poder posar totes les plaques.  

 

Si heu pogut passar-hi veure que, a l’interior, tot el que han pogut fer abans de tancar, ho 

han fet, que és la instal·lació de conduccions d’aires condicionats, etc, però no han volgut 

posat els aparells d’aire condicionat fins que no puguin tancar. Hi ha el compromís de 

reactivar aquesta obra. El que no puc dir són els mesos que queden perquè he après a 

no dir-ho.  

 

Pel que fa al pagament de l’antic concessionari, aquesta mateixa setmana hem tingut una 

reunió amb l’advocada de l’Ajuntament que ho porta i si el senyor Plana pot venir, 

l’emplaço demà perquè vingui i pugui escoltar de la mateixa advocada quines són les 

seves conclusions i perquè s’està retardant el pagament d’aquesta indemnització. 
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Sr. Carles Pàramo.- La reforma de la plaça Catalunya no s’ha tornat a reactivar perquè 

aquells diners que hi havia destinats per a això ja no hi són. Per això ha decaigut la 

possibilitat d’arreglar aquella obra, maldita, de la plaça Catalunya perquè en realitat, el 

cost important – que no arribava a 1 milió d’euros, per aclarir aquestes coses que la gent 

diu i després repeteix – anava destinat al carrer de davant i aquesta obra es va aturar 

amb una moció. 

 

L’estudi de mobilitat s’ha fet i s’ha presentat. Una pla de mobilitat es fa en el moment en 

què s’ha de fer un POUM i aquest, de moment no ha començat. Un pla de mobilitat, però, 

és un document que molt pocs ajuntaments – de la nostra mida – demanen i tenen 

perquè la situació i la vida és tan canviant que aquest pla s’hauria d’anar modificant, 

pràcticament, cada any o cada dos anys... Alhora encotilla la manera de treballar. Ara 

mateix, si es decideix canviar el sentit d’un carrer hauria de passar pel Ple. I estaríem 

convertint l’obra de govern, les necessitats per cobrir del dia a dia, la gent ens demana 

amb urgència solucionar els problemes i nosaltres cada vegada hi anem posant més 

entrebancs administratius.  

 

L’estudi de mobilitat està claríssim. Està claríssim que és insofrible el que estan patint la 

gent de la Gran Via, del carrer Puig Rom i del carrer Nou. És insofrible o imperdonable – 

segle XXI, any 2017 – que tota la gent que ve caminant de Santa Margarida o des de la 

banda del Port cap a Santa Margarida hi hagi un coll d’ampolla aquí davant d’un 

aparcament – propietat de la Generalitat de Catalunya i que lògicament com que és de la 

seva propietat l’exploten – on no hi ha espai per passar.  

 

Embolicar una cosa amb l’altre, per mi, no té sentit. Jo també llegeixo els mitjans de 

comunicació i aquesta revista a la qual feia referència, fa un moment, el senyor Èric 

Ibáñez. No hi ha relació. És embolicar i es tracta de justificar allò que és injustificable pel 

meu entendre. 

 

 

Sra. Montse Mindan.- Pel que fa a la neteja del canal de darrere del Goya Park en 

prenem nota.  
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Sr. Carles Pàramo.- Com a regidor de Medi Ambient vull fer un aclariment. La gent diuen 

que està brut i no ho està. És la naturalesa que fa la seva vida. És un canal on, a l’estiu, 

no hi aflueix aigua dolça. En aquest canal s’hi barreja l’aigua dolça amb l’aigua de mar; 

està molt mal comunicat, amb uns tubs que, crec, són de 80 – a l’avinguda de la Platja. 

Cada any les algues que hi ha, quan va baixant el nivell d’aigua dolça, es podreixen i es 

fan malbé. Netejar allò és com el que diu “perquè no escombreu un bosc”. Repetir que és 

un impossible perquè és la natura que fa la seva feina. Fins i tot fa pudor perquè hi ha 

algues que, quan entren en el seu procés natural, entre en putrefacció.  

 

L’única cosa que es podria fer en aquell canal seria treure l’aigua i pavimentar-lo. Amb 

això també ens hi trobem al costat de l’hotel Marítim – entre el Joncar Mar i l’hotel 

Mediterrà. Aquesta construcció que s’ha fet a Salatà i Santa Margarita que, en alguns 

punts, es troba per sota del nivell del mar per la qual cosa les aigües no s’escolen ni 

flueixen. Si hem intentat alguna cosa com treure l’aigua i drenar-lo encara ha estat pitjor 

perquè després i neixen les males herbes i, amb els còdols que s’hi posen resulta que 

després és impossible de netejar-ho. 

 

Per tant, demanaria al senyor Joan Plana si pot fer la gestió de preguntar a les persones 

que s’han queixat en relació amb aquest canal que diguin si realment està brut de brutícia 

o si consideren brut el que és la natura.    

 

 

Sra. Montse Mindan.- En resposta al senyor Joan Plana, dir-li que acte institucional de 

l’11 de setembre, pròpiament, dit no n’hi ha. Més que res perquè, des que hi ha la 

manifestació gairebé tot el consistori i molta gent de Roses ens dirigim a aquesta. El que 

sí que es fa és una ballada de sardanes a la plaça Catalunya a les 7 de la tarda. 

 

En relació amb la moció de compartir cotxe, dir a la senyora Verònica Medina que jo no 

tinc tants usuaris que el facin servir. De totes maneres, dir que avui mateix, en Junta de 

Govern, s’ha renovat el pagament de la quota de compartir cotxe. El resum dels resultats 

de la utilització de l’any 2016 està en tant per cents i no en números absoluts, però pel 

que fa a Roses eren 62 persones que havien mirat aquesta plataforma i no eren 62 

persones que la utilitzaven. De fet, aquestes, crec que estaven en unes 30 i escaig. Tot i 
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això ho hem mantingut perquè considerem que si ho activem podríem arribar a la finalitat 

que ha exposat la senyora Medina que tenia la moció.  

 

Repetir doncs, que, avui mateix s’ha fet el pagament de la renovació de la quota i s’ha 

ordenat que es torni a posar a la pàgina web i que s’enviï també als centres escolars 

perquè són els que, suposem, més ho faran servir.  

 

 

Sra. Anna Jorquera.- Pel que fa a la contractació d’una empresa perquè fes l’estudi del 

comportament durant les nits de barraques explicar que aquesta acció va ser 

consensuada també amb l’Àrea de Festes, evidentment, perquè vàrem posar en marxa la 

campanya de conscienciació “No és no”. A banda del que fes l’Àrea de Festes sobre la 

campanya, feia mesos que havíem decidit fer aquesta inversió per fer un estudi del qual 

sortís l’informe. A banda dels resultats i conclusions d’aquest, creiem que, en aquell 

moment, també es tractava d’una acció més funcional i més realista que el que s’havia 

plantejat, des del partit d’Esquerra Republicana, de fer taules informadores.  

 

Hem tingut una primera resposta que ens ha donat alguna informació però, evidentment, 

aquest informe no està fet i quan ens arribi, farem el que creguem que hàgim de fer per 

comunicar-vos-ho. Segurament podrà ser públic i l’utilitzarem per poder posar en marxa 

altres campanyes, ja que no era només en relació al “No és no” sinó que es parlava 

també de drogues i altres temes relacionats que puguem utilitzar en un futur.  

 

 

Sr. Marc Danés.- Aprofitar per informar, amb aquesta campanya, que des de Serveis 

Socials, hi ha preparada, juntament amb les diferents escoles del municipi i instituts – 

igual que vàrem fer en el darrer semestre de l’any passat – en aquest proper curs 

2017/2018, fer diferents campanyes que abarquen des dels nens del darrer cicle de 

primària fins als que entren a la ESO i Batxillerat en fer diferents activitats amb l’empresa 

Identitats – a nivell de comarques gironines. Estem treballant molt en aquest tema perquè 

vàrem detectar – gràcies també a diferents treballs transversals entre l’Àrea de Festes i la 

de Joventut – que, cada cop més, els joves es veien, d’alguna manera, afeblits per aquest 

tema.  
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Repetir que s’està treballant en aquest tema i s’hi està dedicant una quantitat de diners 

importants així com d’hores en les escoles i instituts del nostre municipi. 

 

 

Sra. Montse Mindan.- Prenem nota de la petició de les cordes, tot i que els gronxadors, 

normalment, es renoven i tenen un manteniment. 

 

 

Sr. Juan M. Fernández.- Tenim una persona que es dedica, pràcticament, als parcs 

infantils. De totes maneres revisarem el parc infantil de la Platja de La Perola el revisarem 

per si cas.  

 

 

Sra. Montse Mindan.- Per fer una explicació general de l’escola Montserrat Vayreda, dir 

que el Departament d’Ensenyament ens va convocar a mi mateixa, a l’AMPA de l’escola, 

a la direcció de l’escola, al regidor d’Urbanisme i a l’arquitecta municipal per veure quin 

era l’estat d’aquesta obra.  

 

El mes de juliol, a la darrera reunió que hi va haver – a la qual no vaig poder assistir però 

posteriorment vaig parlar amb el director general de centres docents –, es va acordar que 

s’apretaria i exigiria a l’empresa que recuperés aquell retard que portava i que l’obra 

s’havia d’entregar com s’havia quedat, en un inici, el 30 d’agost. L’empresa va dir que 

pensava que si tots els proveïdors complien, serien capaços d’entregar l’obra el 30 

d’agost. El que no es va fer va ser publicitar-ho perquè es va voler optar per la prudència 

per no provocar il·lusions o falses expectatives.  

 

En aquest sentit val a dir que, fins i tot la senyora Anna Jorquera i jo mateixa, vàrem fer la 

reunió amb els pares considerant que faríem el trasllat a la nova escola en algun pont que 

trobéssim entre octubre i novembre i, així, vam quedar. Vàrem rebre una trucada 

informant-nos que es feia aquesta reunió perquè semblava que l’empresa havia donat 

resposta.       

  

Pel que fa a l’obra, estarà entregada el dia 30. L’estat de la neteja és molt i molt bo. La 

neteja de la primera obra l’han fet molt bé i molt correcte. Però, a dia d’avui – així es va 
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acordar en aquesta reunió que hi va haver dijous –, dependrà de si el Departament TIC 

de la Generalitat és capaç de fer tota el canvi del servidors i de tots els equips tecnològics 

a la nova escola. Part del compromís de l’Ajuntament de fer la neteja i el trasllat del 

mobiliari que hi ha avui dia als mòduls – prestatgeries i tot el material –, nosaltres vàrem 

dir que ho podíem assumir, amb la brigada municipal. La neteja ja està encarregada i es 

farà en el transcurs d’aquesta setmana. Ara bé, calia saber si es podia fer el trasllat del 

‘cervell’ – que va dir la directora – que necessiten  per poder començar la seva activitat. 

 

Per tant, està pendent de trucar demà perquè el Departament de la Generalitat ens 

confirmi que aquest trasllat del servidor i tot el que correspon a noves tecnologies, 

incloses les pissarres digitals, ens confirmin que es pot fer. Si això és possible, el curs 

escolar començarà el 12 de setembre a la nova escola. També tenim el conserge que, ja 

estava al mòdul, i es traslladarà a la nova escola. El contracte de neteja que, 

evidentment, s’haurà de canviar perquè l’escola és molt i molt gran.  

 

El nou emplaçament de la nova trobada és aquest dijous, dia 30. Els portaveus si ens 

volen fer companyia, cap problema. De tota manera, és més aviat per anar a veure que 

tots aquells compromisos que havíem acceptat els podríem fer. Repeteixo, doncs, que si 

algun vol venir per saber si realment comença, o no, el dia 12, pot venir, està convidat, tot 

i que no convoquem nosaltres sinó que ho fa el Departament de la Generalitat. Crec que 

ens tocarà a tots anar-hi i celebrar-ho quan fem la inauguració oficial.        

 

 

Referent als contenidors de reciclatge de la riera Ginjolers dir que, a la banda esquerra, hi 

ha dos punts de contenidors – pujant a la dreta. En relació amb els arbres que deixen 

anar fulles grogues, insistirem en el servei de neteja però igual que, ara que ve el temps, 

provoquen els plataners, no és porqueria.  

 

Pel que fa a pintar les línies a la pujada del Puig Rom, ho mirarem.   

 

Sr. Carles Pàramo.- El tema del camí de ronda, dir que, de vegades, les notícies surten 

distorsionades. Tothom que cau a la costa, no cau al camí de ronda. Ni un ni altre 

accidents, malaurats - un tristament al qual s’hi ha referit l’alcaldessa al començament del 

Ple i l’altre fa poc – no eren al camí de ronda. Aquest últim accident, va ser una noia que 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: 31a444c5-543d-480e-8426-bc03fda7e936.  

Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 2 de 2 

es va enfilar des de la platja – no sé si La Rostella o la Murtra – i va caure. S’enfilen per 

les roques amb xancletes, fent una imprudència, i llavors tenen problemes.   

 

L’altre accident, el camí de ronda estava senyalitzat. Tots els que som de Roses ho 

sabem que quan vens de La Pelosa i arribes a la Punta Ferrera, el camí està senyalitzat 

perquè passis per la pista – per dalt. Aquesta gent es varen equivocar i van passar per 

baix i va ser on hi va haver el trist accident.  

 

Per això voldria parlar bé dels camins de ronda de Roses. Dir que són segurs però 

lògicament són camins de ronda i en els llocs que són més perillosos hi ha un passa mà 

perquè la gent se senti més segura i allà on no hi és no hi és. No es pot demanar més del 

que és. A part, de dir que no són de titularitat municipal, que la responsabilitat és de 

Costes. Déu-nos-en guard de dir que el camí de ronda és perillós perquè vindran els de 

Costes i el tallaran perquè no hi passi ningú – aviat ho hauran acabat. Per tant, anem 

amb compte amb les paraules i com les diem perquè poden tenir conseqüències. 

 

Aprofito per dir que, d’una manera salvatge, els passa mans que s’han posat entre 

Canyelles Petites i l’Almadrava les han arrabassat en un tram on hi havia una corda que 

passava – han arrancat els pals que aguantaven, han estirat la corda... Estem 

contínuament treballant amb el problema de l’incivisme. 

 

 

ACLARIMENT DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- No he fet tot el camí de ronda però, normalment, vaig a la platja de 

la Cala Montjoi i justament on estan fent les obres del Bulli, hi ha un tram que és súper 

perillós quan passes perquè queda molt estret. Pràcticament els dos peus junts no els 

pots passar – entre la platja que hi ha enmig del Bulli i Cala Montjoi. Allà és un punt 

insegur. Aquest estiu no he passejat per la resta del camí de ronda però puc assegurar 

que allà hi ha una zona bastant perillosa. Crec que, com a mínim, aquella s’hauria de 

senyalitzar.  
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Sr. Carles Pàramo.- A diferència del senyor Valdera, el camí de ronda, jo l’he fet moltes 

vegades – últimament menys, a causa de l’operació al menisc. Les obres que vàrem 

encarregar i fer era el tram que anava des de Falconera fins a la Rostella i d’aquesta 

enllaça per pujar cap a dalt, cap a la pista. El tram que falta des de la Rostella fins a 

Montjoi, no s’ha fet. Per tant, sí que és un camí de ronda però no ha estat treballat per 

l’Ajuntament. Alhora dir, que sí que està encarregat el projecte des de la platja de 

l’Almadrava fins a Falconera – que no està fet – i després la continuació d’aquest tram 

que va des de la Rostella fins a Montjoi. Quan s’arribi a aquest punt s’hi posarà tot el que 

cal.  

 

Hem d’entendre, però, que un camí de ronda és un camí de ronda i prou. És un lloc on es 

passa, sense tenir garantit el 100% de la seguretat. És com si a la gent de Setcases se’ls 

exigís que per pujar la Puigmal s’ha de posar baranes. El que hi va ha de saber que ha 

d’anar ben calçat, amb compte, les seves possibilitats físiques... No traiem de context les 

coses tal com són.   

 

 

Sra. Montse Mindan.- Pel que fa al top manta, dir que si n’hi havia quatre-cents, 

aproximadament, n’hi ha quatre-cents. Dubto molt que les meves declaracions facin un 

efecte crida. Saben perfectament les lleis i les normes molt millor que tots nosaltres. En 

tot cas, és una interpretació del senyor José Antonio Valdera.  

 

El tema del Masmovil, dir-li que aquesta pregunta ens ha arribat, reiteradament, a 

l’Ajuntament. El dia 28 de juliol vàrem treure una notícia, vàrem fer un newsletter, vàrem 

sortir per Empordà televisió, per la xarxa i pel Facebook de l’Ajuntament. És a dir, a 

través de tots els canals. Explicàvem com s’estava desenvolupant el desplegament de la 

xarxa de la fibra òptica i dèiem que l’empresa Masmovil està portant a terme aquest 

desplegament de la xarxa de super banda ample, la qual permetrà que el municipi disposi 

de la millor tecnologia pel que fa a connectivitat fix, mitjançant una xarxa de fibra òptica.  

 

Aquesta primera fase arribarà a 10.000 llars – casc antic, Mas Oliva i Mas Matas. 

Permetrà als habitants disposar d’una xarxa per navegar a altres velocitats. També deia 

que: ‘per a la seva instal·lació, els operaris de Masmovil s’estan posant en contacte amb 
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veïns i comunitats d’edificis per tal de sol·licitar els permisos de grapat en façana o 

l’accés a interior dels immobles en els casos en què la col·locació de la nova xarxa així 

ho faci necessari.’ Per tant, crec que ho vàrem comunicar i ho vàrem fer ja fa un mes. 

Potser sí que hi ha algun veí, segurament, que no deu tenir ni facebook, ni mirar la 

televisió, ni deu estar registrat com a usuari de newsletter però creguin que va sortir per 

tots els mitjans que té l’Ajuntament.  

 

Per acabar, dir que la resposta al senyor al senyor Joan Esteve Danés, no es tracta d’una 

resposta política. Suposo que aquesta s’ha de fer des de Serveis Jurídics i Serveis 

Tècnics de manera que no sé dir-li quan tardaran, en tot cas ho preguntaré i li podré dir 

en el proper Ple.  

 

 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 22:16 hores, de 

la qual cosa en dono fe.  

 

(Document signat electrònicament.) 
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